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Здравните власти 
погнаха салони 

за красота в Бургас 
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ES Спешно. За два дни са 

проверени 20 обекта СТР. 2 И 3



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Усилени проверки на 
козметични салони започ-
наха в Бургас след като 
Министерство на здра-
веопазването нареди 
проверката им. Поводът 
са пострадалите след 
поставяне на ботулинов 
токсин на 12 пациентки. 
След инцидента стана 
ясно, че липсва здравна 
нормативна база кой, как 
и къде поставя ботокса, 
а социалните мрежи за-

кипяха от дебат за и 
против естетичните 
процедури.

„От 4 февруари стар-
тираха усилени проверки 
на обекти, които рекла-
мират извършване на 
процедури с ботокс“. Това 
каза пред вестник „Чер-
номорски фар“ д-р Мари-
ана Кофинова, зам.-дирек-
тор на РЗИ - Бургас. През 
първите два дни са извър-
шени около 20 проверки. 
Целта им е да се установи 
дали се предлагат неле-

гални козметични услуги, 
или в салоните се съдър-
жа апаратура, която не е 
предназначена за ползва-
не от козметик.

По време на инспекци-
ята е установено, че за-
сега не се предлага поста-
вяне на ботокс, но на 5 
февруари е било дадено 
предписание за премахва-
нето на апарат в един 
обект. „Апаратурата е 
била покрита и не е била 
използвана, но тя не е 
предназначена за козме-
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Спешно. За два дни са проверени 20 обекта

Здравните власти погнаха 

ДОНА МИТЕВА

Клиенти, които посе-
щават козметичния салон 
на Красимира Владова, са 
коментирали с нея, че 
ходят да се бодат, и то 
неправомерно, тук и там, 
но всеки се пази да комен-
тира конкретно място 
или козметик. Това споде-
ли козметичката, която 
е с много години стаж и в 
Бургас е име, което се знае 
от мнозина.

„Ядосвам се на хората, 
защото те не полагат 
елементарна грижа за 
лицата си, например да ги 
почистват, а отиват на 
рисковани процедури с 
идеята да изглеждат 
„страхотно“. А дали наис-
тина изглеждат така? 
Даже съм имала случай 
жена с твърде голямо 
окосмяване на горната 
устна да се  хвали с уголе-

мени устни. Отиват да се 
набодат за много пари, да 
държи повече време лице-
то да е свежо, но пък не 
идват да го почистват. 
Нямат елементарна кул-
тура за поддържане на 
кожата си, нито полагат 
лична грижа за това.

Снощи си комуникирах 
с колежката Даниела 
Спасова от столицата, с 
която сме на едно мнение 
– не трябва да има война 
между лекари и козмети-
ци. В крайна сметка можем 
да сме си полезни, да си 
помагаме, не да си пречим. 
Козметиците не можем 
да изземем функциите на 
лекарите“, казва Владова.

Тя е категорична, че 
всички онези, които рабо-
тят на черно, петнят и 
двете професии, а регула-
цията я няма, проверките 
не са това, което трябва 
да бъдат.

„В козметичните студиа 

минават от време на вре-
ме от РЗИ, за да ни видят 
дали имаме книжки, необ-
ходимите дезинфектанти... 
Обикновено са настроени 
да се карат с нас за какво 
ли не. Но това какви про-
цедури правим да проверят 

– много рядко се случва. 
Знам, че има някакви дами 
в РЗИ, които проверяват 
например дали в козметич-
ния салон има доктор и 
прави ли някакви манипу-
лации, защото и на лека-
рите не им е разрешено в 

козметични студиа да 
работят“, обяснява бур-
газлийката.

Тя също потвърди, че 
след изваждането на коз-
метиците от Занаятчий-
ската камара те нямат 
единна своя професионал-

на организация. „Уж щяха 
да ни прибавят съм СПА и 
уелнес процедурите, но 
явно не се получи“, призна-
ва Владова. 

Козметичката си дава 
сметка и за друго – млади-
те хора от техния бранш 
не искат да работят за 
дребни пари, затова се 
насочват към скъпи про-
цедури – поставянето на 
мигли, нокти, където 
печалбата е много по-го-
ляма.

„Ботокс козметичките 
не смеят да правят. Но 
хиалурон, където няма 
риск и той се въвежда с 
уред, наречен инжектор 
пен, правят. Този уред 
вкарва под налягане хиал-
уронова киселина в кожата 
без убождане“, дава друга 
гледна точка Венелина 
Георгиева, също козметик, 
който е обучавал в курсо-
ве желаещи да усвоят 
тази професия.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Областният управител 
на Бургас проф. Мария 
Нейкова издаде заповед 
за прекратяване на тър-
га с тайно наддаване за 
учредяване на безсрочно 
ограничено вещно право 
на строеж върху държавен 
имот в кв. „Възраждане“. 
Причината е липсата на 
подадени заявления за 
участие в процедурата в 
законоустановения срок. 
Заповедта е публикувана 
вчера на страницата на 
Областна управа – Бургас, 
но е с дата 15 януари. 

Парцелът, който се 
намира на ъгъла на ул. „Цар 
Калоян“ и ул. „Цар Самуил“, 
стана обект на общест-
вен дебат, след като об-
щински съветници от 
„Възраждане“ и СЕК пов-
дигнаха въпроса за бъде-

щето на терена. Те изра-
зиха опасения, че там ще 
бъде изградена поредната 
жилищна сграда вместо 
дългоочакван паркинг, 
който би облекчил про-

блема с паркирането в 
гъсто населената зона.

Община Бургас не за-
късня с реакция и обяви, 
че отново ще поиска те-
ренът да ѝ бъде прехвър-

лен, за да бъде използван 
именно за тази цел. От 
администрацията под-
чертаха, че от години 
настояват за придобива-
нето на имота, като 

първото официално ис-
кане е отправено още през 
2010 г., а след това много-
кратно са правени опити 
за неговото прехвърляне. 
Въпреки това държавата 
досега отказва да предос-
тави собствеността.

Групата общински съ-
ветници от ГЕРБ също 
излезе с позиция по казу-
са. Те заявиха, че въпрос-
ният терен никога не е 
бил общински и че още 
през 2003 г. администра-
цията е поискала той да 
ѝ бъде прехвърлен, но 
тогавашният областен 
управител е отказал. През 
2010 г. е бил изготвен акт 
за общинска собственост, 
но той не е бил признат 
от Областната админи-
страция. Съветниците 
от ГЕРБ подчертават, че 
в контекста на острия 
недостиг на свободни 
терени в комплекса Об-

щината не е предвидила 
продажба или замяна на 
нито един общински имот 
в района, а единствената 
ѝ цел е осигуряване на 
повече паркоместа за 
жителите.

По документи парцелът 
представлява празно 
дворно място, но попада 
в регулация за жилищно 
строителство. Той е с 
площ от 627 кв. м и се 
намира между вече съ-
ществуващи сгради, като 
има подходи от две улици 
– „Цар Калоян“ и „Цар 
Самуил“.

След прекратяването 
на търга остава въпросът 
какво ще се случи с тере-
на занапред. Местната 
власт отново ще насто-
ява той да бъде предос-
тавен на Общината, за да 
бъде изграден етажен 
паркинг, а не нова жилищ-
на кооперация.

Областният управител прекрати процедурата за търг 
на терен във „Възраждане“

Местната власт ще настоява на мястото да се изгради паркинг            ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Не трябва да има война между различните гилдии

Лазерна 
епилация  
ФОТО: ФБ НА КРАСИ-
МИРА ВЛАДОВА

Жена се подлага 
на известната 
в днешно време 
процедура за 
поставяне на 
ботокс
ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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салони за красота в Бургас 
тични салони и няма 
място там, дори за съх-
ранение", категорична е 
д-р Кофинова.

Проверките се извърш-
ват и съвместно с поли-
цията. Общият брой на 
козметичните салони в 
Бургас, включително и 
салони за маникюр, педи-
кюр и масажи, е 866. „Ние 
по-големите обекти и 
тези, за които предпола-
гаме, че е възможно да 
предлагат такива услуги 
с поставяне на ботокс, 
сме ги проверили или 
тепърва ще ги проверя-
ваме. Голяма част от тях 
обаче са сезонни, които 
в момента не функциони-
рат“, коментира специа-
листът. 

„Проверките ще про-
дължат усилено, като 
целта е да се установи 

дали се предлагат услуги, 
които не отговарят на 
изискванията за козме-
тични салони. Възможно 
е да има апарати, които 
са свързани с физиотера-
певтични процедури или 
други подобни, които не 

могат да се използват в 
тези обекти“, заяви д-р 
Мариана Кофинова, зам.-
директор на РЗИ - Бургас.

През следващите дни 
се очаква да бъдат извър-
шени още проверки на 
обекти, като те ще про-
дължат интензивно до 
12 февруари включител-
но.

Според запознати пуб-
лично обявените провер-
ки са кампанийни. Те не 
водят до някакъв голям 
резултат, защото онези 
салони, които предлагат 
подобни услуги, затварят 
временно, след това от-
ново се появяват. 

От РЗИ регулярно из-
вършват проверки, но 
често се оказва, че ако 
издадат акт за нарушение, 
той пада в съда и обез-
смисля контрола.

„
Текат усилени 
проверки на 
козметичните 
салони в Бургас

Д-р Мариана 
Кофинова, 
зам.-директор на 
РЗИ – Бургас

ДОНА МИТЕВА

Козметиците бяха из-
вадени от списъка на за-
наятчийските дейности 
още през 2011 година и от 
тогава досега те не са 
членове на Занаятчийска-
та камара, припомня този 
факт председателят на 
Регионалната занаятчий-

ска камара в Бургас Майя 
Стоянова. Питането е във 
връзка с нашумелите про-
блеми с поставяне на бо-
тулинов токсин от неме-
дицинско лице, изпратило 
в болница няколко жени и 
твърдението, че подобни 
манипулации се правят и 
в козметични студиа.

„Козметиците си правят 

някакви техни си органи-
зации, които са най-вече 
за обучение. Регистрират 
се различно, имат си фир-
ми. Навремето такова бе 
решението на законода-
теля“, казва тя и припом-
ня, че преди време е имало 
сдружение „Здраве и кра-
сота“, което е организи-
рало различни обучения.

Козметиците не са членове на 
Занаятчийската камара

ДОНА МИТЕВА

Д-р Александър Серафимов 
е специалист анестезиолог-
реаниматор с магистрату-
ри по обществено здраве и 
здравен мениджмънт, и ес-
тетична медицина и тера-
певтика от Университета 
в Камерино, Италия. 

Преминал е стотици 
курсове и обучения при наши 
и международни специалисти 
в областта на естетичната 
медицина.

Във връзка с гръмналия 
скандал и ботулинов токсин, 
поставен от жена със съм-
нително образование, и не-
гласно ширещите се прак-
тики да се правят различни 
манипулации в козметични 
студия и центрове, д-р Се-
рафимов подчерта изрично 
пред наш репортер, че РЗИ 
ги контролира и издава 
разрешителни на тези сту-
дия и центрове.

„Знам само, че въпросни-
те нямат право да наруша-
ват целостта на кожата 
при своите манипулации. Т.е. 
никакви инжекционни про-
цедури. Санкции няма, защо-
то никой не ги хваща“, ка-
тегоричен е той.

В социалната мрежа док-
тор Серафимов написа:

„Ятрогенен ботулизъм и 
множеството обаждания и 
запитвания, които получих 

тези дни от притеснени 
пациенти, искам да внеса 
малко яснота за успокоение 
на всички.

Не съм съвсем съгласен 
в случая с термина „ятро-
генен“, тъй като той е 
медицински термин, използ-
ван за състояние на влоше-
но здраве, за неблагоприятен 
ефект или за медицинско 
усложнение, причинено от 
лекар при проведено лечение. 
Както стана ясно от меди-
ите, в случая се касае за 
увреди, причинени от НЕ-
МЕДИЦИНСКО лице – коз-
метичка. В този ред на мисли 
терминът „ятрогенен“ е 
неточен. Аз бих го нарекъл 
криминален! 

Няма да се спирам надъл-
го и нашироко да обяснявам 
що е то ботулинов токсин, 
ботулизъм и т.н. Мисля, че 
и тези, които не знаеха, 
вече разбраха. Искам обаче 
да обърна внимание на след-
ното: не един или два пъти 
в моята практика са идвали 
пациенти с усложнения (за 
щастие сравнително леки) 
от неправилно приложение 
на филъри, ботокс и конци 
от непрофесионалисти, 
немедицински лица. Немалко 
пъти съм апелирал внима-
телно да избирате на кого 
поверявате здравето си! 
Струва ли си да рискувате 
здравето и живота си, само 

за да спестите 100-200 лв.? 
Ботулиновият токсин е 
ЛЕКАРСТВО, а НЕ козметика! 
И то се прилага само от 
медицински лица! При лека-
ря вие сте ПАЦИЕНТИ, а не 
клиенти! Разбира се, само 
този, който не работи, не 
греши. Но разликите между 
нас, лекарите и козметич-
ките са от Земята до небе-
то – медицинско образование, 
специализации, непрекъсна-
то повишаване на квалифи-
кацията си чрез учене през 
целия живот! 

Скъпи пациенти, не се 
страхувайте от ботулино-
вия токсин! Приложен ли е 
регистриран продукт от 
квалифициран лекар – той 
е безопасен! В България има 
4 регистрирани продукта 
ботулинов токсин.“

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургас почете 147 годи-
ни от освобождението си. 
На 6 февруари през 1878-а 
полковник Александър 

Лермонтов влиза в града 
със своя „летящ“ отряд. 
Той е освободител и на 
много от другите градове 
в областта.

Програмата по праз-
ненствата започна от 

11:00 часа с ритуала по 
издигане на националния 
флаг на Република Бълга-
рия и флаговете на Евро-
пейския съюз и Община 
Бургас. Заупокойна молит-
ва отслужи Негово Висо-
копреосвещенство Сли-
венският митрополит 
Арсений заедно с бургаско-
то духовенство.

След това от площад 
„Атанас Сиреков“ шест-
вието се отправи към 
паметника на загиналите 
за освобождението на 
Бургас воини за полагане 
на венци и цветя в тяхна 
памет.

На честванията при-
състваха областният 
управител проф. Мария 
Нейкова и заместникът 
ѝ Владимир Крумов, кме-
тът Димитър Николов и 
заместниците му Диана 

Саватева,  Станимир 
Апостолов и Манол Тодо-
ров, председателят на 
Общински съвет – Бургас 

Михаил Хаджиянев и об-
щински съветници, по-
четният консул на Русия 
в Бургас Тонко Фотев, 

директорът на ОДМВР-
Бургас Владимир Маринов, 
военни, граждани и учени-
ци.

Бургас почете безсмъртния подвиг на Освобождението

Бургазлии почетоха паметта на загиналите за свободата 
воини                        ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

На площад „Атанас Сиреков“ бяха издигнати знамената и отслужена заупокойна молитва
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Д-Р АЛЕКСАНДЪР СЕРАФИМОВ:

Ботулиновият токсин е лекарство, 
а не разкрасително средство

Д-р Александър Серафимов
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Ремонтната блокада във „Въз
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Съгласуване.  Общината изчаква ВиК да приключи със своята работа

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургаският комплекс 
„Възраждане“ – най-гъсто 
застроената и населена 
част на града, ще остане 
в плен на ремонтите още 
дълго време. Улиците са 
разкопани, движението е 
затруднено, а работата 
тепърва предстои да 
продължи месеци наред. 
Жителите на комплекса 
са принудени да проявят 
търпение, докато инфра-
структурните подобрения 
бъдат завършени. Освен 
шофьорите, които еже-
дневно се сблъскват с 
обходни маршрути и за-
труднено придвижване, 
сериозни неудобства из-
питват и живеещите в 
районите с ремонти. 
Шумът, прахът, калта 
след дъждове и затрудне-
ният достъп до домовете 
им са само част от пре-
дизвикателствата, с 
които хората се сблъскват 
ежедневно.

В момента текат ре-
монти по улиците „Глад-
стон“, „Св. Патриарх 
Евтимий“ и „Ивайло“. От 
Община Бургас уверяват, 
че първата ще бъде гото-
ва до лятото, но по „Ивай-
ло“ работата все още е в 
средата на процеса – за-
вършена е само половина-
та, а другата част те-
п ъ р в а  щ е  б ъ д е 
ремонтирана. Очаква се и 
там дейностите да про-
дължат още няколко 
месеца, което означава, 
че движението ще остане 
затруднено.

На ул. „Пробуда“ про-
дължават ремонтно-въз-
становителните дейнос-
ти на битово-фекалната 
канализация.  В тази 
връзка участъкът между 
ул. „Ивайло“ и ул. „Цар 
Калоян“ е затворен за 
движение и ще остане 
такъв до началото на 
април. Работата в този 
район продължава, като 
се очаква ремонтът да 
приключи в рамките на 

два месеца. Това временно 
ще затрудни трафика, но 
в крайна сметка ще подо-
бри канализационната 
инфраструктура.

По ул. „Св. Патриарх 
Евтимий“ все още се из-
вършват значителни 
строително-монтажни 
работи за подмяна на 
водопроводната и кана-
лизационната мрежа. 
Поради тези дейности 
движението в района ос-
тава затруднено, вклю-
чително в  участъка 
между ул. „Св. Климент 
Охридски“ и ул. „Сливница“, 
който ще остане затво-
рен до 30 април. След за-
вършването на работата 
по подземните комуника-
ции ще бъде извършено и 
преасфалтиране, което 
ще осигури по-добри усло-
вия за автомобилите и 
пешеходците.

По-добри новини идват 
от ул. „Одрин“. Там ремон-
тът е на финалната 
права и улицата вече е 
четирилентова. През 

последните седмици се 
извършваха асфалтови 
дейности, което наложи 
временни ограничения в 
движението. Променен 
беше и маршрутът на 

линия 11 от градския 
транспорт, като някои 
спирки временно не се 
обслужваха. Важно е да се 
отбележи, че с разширя-
ването на ул. „Одрин“ 

значително ще се подобри 
трафикът в района и ще 
се облекчи преминаването 
на автомобили към цен-
търа на града.

От Община Бургас ко-

Продължителен е ремонтът на „Гладстон“          ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

 Улица „Патриарх Евтимий“ се работи на части                        ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА / ГЕОРГИ РУСИНОВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Общинският съвет на 
Бургас даде зелена свет-
лина на кмета Димитър 
Николов да отправи иска-
не към Министерския 
съвет за безвъзмездно 
прехвърляне на държавни 
терени, необходими за 
изграждането на Южния 
обход на най-големия бур-
гаски комплекс „Меден 
рудник“. Това е следваща 
важна стъпка към реали-
зацията на стратегическия 
пътен проект, който ще 
осигури бърза връзка меж-
ду комплекса и Републи-
кански път I-9.

С решение от 25 септем-
ври 2024 г. Общинският 
съвет вече одобри Подро-
бен устройствен план – 
парцеларен план (ПУП-ПП) 
за трасето на обхода. 

Новият път ще облекчи 
значително трафика в 
южната част на Бургас и 
ще позволи безконфлик-
тно транспортно обслуж-
ване на жилищните зони. 
Трасето ще даде възмож-
ност на хилядите бургаз-
лии в комплекса алтерна-
тива за придвижване към 
града, тъй като до момен-
та „Меден рудник“ има 
само един вход и изход за 
Бургас, който е изключи-
телно натоварен, особено 
в пиковите часове.

В обхвата на планира-
ното трасе попадат ня-
колко държавни имота с 
обща площ над 55 000 кв. 
метра. Законът не позво-
лява те да бъдат отчуж-
давани за общински нужди, 
но предвижда възможност 
за безвъзмездното им 
прехвърляне. Именно то-
ва искане предстои да 

бъде отправено към дър-
жавата.

С оглед на стратегиче-
ското значение на проек-
та Общинският съвет 
разпореди предварително 
изпълнение на решението 
си, за да ускори процеса. 
Това означава, че веднага 
след получаване на одобре-
ние от държавата, общи-
ната ще може да старти-
р а  п р о ц е д у р и т е  п о 
изграждане на пътната 
връзка.

Южният обход на „Ме-
ден рудник“ е обект от 
първостепенно значение 
за града и е включен в Про-
грамата за управление и 
разпореждане с общинска 
собственост за 2024 г. 
Реализацията му е ключо-
ва не само за жителите на 
комплекса, но и за цялост-
ната транспортна схема 
на Бургас.

Поредна важна стъпка за обхода на „Меден рудник“

В обхвата на планираното трасе попадат няколко държавни имота с обща площ над 55 000 кв. 
метра, които общината поиска от държавата              ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС



ментираха за „Черномор-
ски фар“, че имат амби-
циозни планове за още 
ремонти през 2025 г. Ще 
се обновят улиците 
„Дебелт“, „Асен Златаров“ 
и „Оборище“. Освен нови 
настилки, ще бъдат 
сменени и подземните 
комуникации, ще се по-
стави ново осветление, 
а някои от старите 
дървета ще бъдат пре-
махнати, ако предста-
вляват опасност. 

„Запазването на здра-
вата растителност е 
приоритет, но в случа-
ите, когато корените 
на дърветата са увреде-
ни от изкопните работи, 
те ще бъдат премахнати, 
за да не представляват 
риск за жителите и 
пешеходците“, обясниха 
от администрацията 
на кмета Димитър Ни-
колов. 

Въпреки това, много 
от живущите изразяват 
притеснения относно 
значителното намаля-
ване на зеленината в 
района. Масово се задават 
въпроси за бъдещото 
озеленяване на обнове-
ните улици, като пример 
е „Гладстон“, където 

бяха изсечени голям брой 
дървета. Гражданите 
настояват за компенса-
торно засаждане и за-
пазване на максимално 
възможно количество 
дървета в ремонтира-
ните зони.

Допълнително, ВиК-
Бургас също ще извърш-
ва ремонтни дейности 
по улиците „Цариградска“, 
„Македония“, бул. „Мария 
Луиза“ и други. Това оз-
начава, че в различни 
части на комплекса ще 
има периодични ограни-
чения на движението. 
Жителите трябва да се 
подготвят за още вре-
менни неудобства.

Един от сериозните 
проблеми на „Възражда-
не“ е недостигът на 
паркоместа, особено в 
района на бул. „Мария 
Луиза“. Наскоро Общин-
ският съвет подкрепи 
Подробен устройствен 
план, който предвижда 
изграждане на нови пар-
коместа по протежение 
на булеварда. В момента 
терените там са пусте-
ещи, но въпреки това се 
използват за паркиране. 
В бъдеще се планира 
тяхното обособяване 

като регламентирани 
паркинги, което би оси-
гурило повече места за 
автомобили. Жителите 
настояват за ускорява-
не на този процес, тъй 
като липсата на доста-
тъчно места за парки-
ране допълнително ус-
ложнява ситуацията в 
комплекса. Предстои да 
стане ясно и къде ще се 
построи многоетажен 
паркинг, който е от 
спешна необходимост. 
Няколко предложения 
през годините и послед-
ните месеци обаче срещат 
съпротива на живеещи-
те в близост до предла-
ганите терени.

Едно е сигурно – в след-
ващите месеци движе-
нието във „Възраждане“ 
ще остане изпитание за 
жителите, но местната 
управа уверява, че усили-
ята ще доведат до по-
добра инфраструктура 
в бъдеще. Подобренията 
ще улеснят трафика и 
ще повишат безопас-
ността. Неведнъж кме-
тът Димитър Николов 
е заявявал, че с ремонти-
те е трудно, тъй като 
трябва да се координират 
заедно с ВиК-Бургас. 

ПРЕССЪОБЩЕНИЕ

ИАРА изследва запасите на черноморски
видове риби и рапан

Изпълнителната агенция по рибарство и аквакултури (ИАРА) изследва 
запасите от най-значимите стопански видове черноморски риби и рапан. 

Изследването се финансира от от Програмата за морско дело, рибарство и 
аквакултури по проект BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление и 

използване на данни за целите на научния анализ и изпълнението на Общата 
политика в областта на рибарството за периода 2023-2024 г.“, договор за 

безвъзмездна помощ № МДР-ИП-01-9/07.06.2024 г. 
Чрез изпълнението на проекта се подпомога събирането, управлението и 

използването на първични биологични, технически, екологични и  
социално-икономически данни в рамките на Националната програма за 

събиране, управление и използване на данни в сектор „Рибарство” 2023-2024 г., 
даващи възможност за оценка на: състоянието на експлоатираните морски 

биологични ресурси; нивото на риболов и въздействието, което риболовните 
дейности оказват върху морските биологични ресурси и морските екосистеми; 

социално-икономическите резултати на сектора на рибарството, сектора на 
аквакултурата и преработвателния сектор в рамките на Съюза. 

Изследванията се извършват чрез дънни и пелагични трални снимки и 
събиране на биологични проби от улова на калкан, трицона, хамсия, сафрид, 

барбуня, меджид, черноморска акула и рапан. Изпълнено е и социологическо 
проучване за любителския риболов във водите на Черно море.  

В допълнение се наблюдават риболовните дейности, което дава възможност за 
оценка на уловеното, изхвърленото и разтовареното количество риба и други 

морски организми. 
Бюджетът на проекта е 2 044 856.81 лв., от които 70% в размер на  

1 431 399.77 лв. се осигуряват от Европейския съюз чрез Европейския фонд за 
морско дело, рибарство и аквакултури и 30% в размер на 613 457.04 лв. от 

държавния бюджет на Република България. Изпълнението на проекта трябва  
да приключи до 31.08.2025 г. 

---------------------------------------------- www.eufunds.bg ---------------------------------------------

Проект BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление и използване на данни за 
целите на научния анализ и изпълнението на Общата политика в областта на 

рибарството за периода 2023-2024 г.“, финансиран от Програмата за морско дело, 
рибарство и аквакултури, съфинансирана от Европейския съюз чрез Европейския фонд за 

морско дело, рибарство и аквакултури.
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раждане“ ще продължи с месеци

ПРЕССЪОБЩЕНИЕ

ИАРА изследва запасите на черноморски 
видове риби и рапан

Изпълнителната агенция по рибарство и аквакултури (ИАРА) изследва запасите от най-значимите 

стопански видове черноморски риби и рапан. Изследването се финансира от от Програмата за 

морско дело, рибарство и аквакултури по проект  BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление 

и използване на данни за целите на научния анализ и изпълнението на Общата политика в областта 

на рибарството за периода 2023-2024 г.“, договор за безвъзмездна помощ  № МДР-ИП-01-9/07.06.2024 г. 

Чрез изпълнението на проекта се подпомога събирането, управлението и използването на първични 

биологични, технически, екологични и социално-икономически данни в рамките на Националната 

програма за събиране, управление и използване на данни в сектор „Рибарство” 2023-2024 г., даващи 

възможност за оценка на: състоянието на експлоатираните морски биологични ресурси; нивото на 

риболов и въздействието, което риболовните дейности оказват върху морските биологични ресурси 

и морските екосистеми; социално-икономическите резултати на сектора на рибарството, сектора на 

аквакултурата и преработвателния сектор в рамките на Съюза.

Изследванията се извършват чрез дънни и пелагични трални снимки и събиране на биологични 

проби от улова на калкан, трицона, хамсия, сафрид, барбуня, меджид, черноморска акула и рапан. 

Изпълнено е и социологическо проучване за любителския риболов във водите на Черно море. 

В  допълнение се наблюдават риболовните дейности, което дава възможност за оценка на уловеното, 

изхвърленото и разтовареното количество риба и други морски организми. 

Бюджетът  на проекта е 2 044 856.81 лв., от които 70%  в размер на 1 431 399.77 лв. се осигуряват от 

Европейския съюз чрез Европейския фонд за морско дело,  рибарство и аквакултури и 30% в размер 

на 613 457.04 лв.  от държавния бюджет на Република България. Изпълнението на проекта трябва 

да приключи до 31.08.2025 г. 

www.eufunds.bg 

Проект BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление и използване на данни за целите 
на научния анализ и изпълнението на Общата политика в областта на рибарството за 

периода 2023-2024 г.“, финансиран от Програмата за морско дело, рибарство и аквакултури, 
съфинансирана от Европейския съюз чрез Европейския фонд за морско дело,  рибарство и 

аквакултури.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Последното каре в бур-
гаския комплекс „Възраж-
дане“ между бул. „Мария 
Луиза“, бул. „Сан Стефано“, 
ул. „Христо Ботев“ и ул. 
„Княз Борис I“ все още ос-
тава с безплатен режим 
на паркиране, но се очаква 
включването му в обхвата 
на синя зона. В момента 
текат мащабни ремонти 
по уличната инфраструк-
тура, което възпрепятства 
въвеждането ѝ.

Директорът на ОП 
„Транспорт“ Пламен Ди-
митров коментира пред 

„Черноморски фар“ кога 
това може да се случи.

„Има подготвени про-
екти и идеи за въвеждане 
на платено паркиране в 
тази част на „Възраждане“. 
Тъй като в момента там 
вървят ударни ремонти, 
няма как да се въведе синя 
зона. По-голямата част 
от тях трябва да завър-
шат, за да започне работа 
и по включването на тази 
част от комплекса към 
обхвата ѝ“, заяви той. 

Именно за ремонтите, 
които се извършват и 
предстоят, „Черноморски 
фар“ информира. Предвид 
големия мащаб на работа-

та, която предстои, едва 
ли включването в „Синя 
зона“ на последния свобо-
ден от платено паркиране 
оазис във „Възраждане“ ще 
се случи тази година.

Вече съществуващите 
две подзони около карето 
бяха въведени с решение 
на Общински съвет – Бур-
гас още през 2020 г. „Под-
зона 22“ обхваща карето 
между бул. „Мария Луиза“, 
ул. „Княз Борис“, ул. „Глад-
стон“ и ул. „Цариградска“, 
а „Подзона 23“ е разполо-
жена между бул. „Стефан 
Стамболов“, ул. „Ванче 
Михайлов“, ул. „Струга“ и 
ул. „Одрин“. 

Синята зона отхапва и последното 
свободно каре в комплекса

С приключване 
на ремонтите се 
очаква послед-
ното свободно 
каре във „Въз-
раждане“ също 
да стане част 
от синя зона
ФОТО: TRAVELBURGAS.EU

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургас продължава да 
расте, а с него – и нужда-
та от нова инфраструк-
тура. Един от най-дина-
мично развиващите се 
квартали на града – „Са-
рафово“, съвсем скоро 
ще се сдобие с втори 
вход/изход. Проектът 
вече е на финалната 
права – средствата ще 
бъдат заложени в таз-
годишния бюджет, а 
документите са преда-
дени за съгласуване в 
Агенция „Пътна инфра-
структура“, съобщиха 
от Община Бургас.

Новият пътен възел 
ще бъде позициониран в 
северната част на квар-

тала и ще осигури дирек-
тен излаз към Поморие. 
Заедно с него ще бъде 
изградена и вътрешна 
улица със странично 
паркиране, която ще 
осигури по-добър достъп 
до околните имоти.

„Този вход/изход е из-
ключително важен за 
квартала, защото „Са-
рафово“ става все по-
голям и като население, 
и като строителство. 
Необходимо е да се обез-
печи, за да може да се 
разтовари малко цен-
тралната улица „Ангел 
Димитров“ и най-вече 
преминаването по нея. В 
момента всички влизащи, 
които трябва да тръгнат 
в посока новото разши-
рение на квартала, мина-

ват по нея, а това е 
улицата, която провеж-
да и цялото пешеходно 
движение“, коментира 
заместник-кметът по 
строителство инж. 
Чанка Коралска за „Чер-
номорски фар“.

Ако съгласувателната 
процедура не се забави, 
още през март може да 
бъде издадено строител-
но разрешение. А тъй 
като обемът на работа 
не е голям, очакванията 
са, че до юли месец „Сара-
фово“ вече ще има нов 
вход/изход. 

Това е поредната крач-
ка към модернизирането 
на квартала, който в 
последните години при-
влича все повече нови 
жители и инвестиции.

Вторият вход/изход на 
„Сарафово“ – готов до лятото

Новият пътен възел ще бъде позициониран в северната част на квартала и ще осигури  
директен излаз към Поморие       ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС



Местната власт в Царево със специално 
внимание към странджанските села 
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Кметът на община Царе-
во Марин Киров провежда 
редица срещи с жителите на 
населените места, за да чуе 
техните проблеми и предло-
жения, които евентуално да 
бъдат заложени в Бюджет 
2025. В рамките на инициа-
тивата за приемни дни и 
обществени обсъждания той 
посети Лозенец, Кости и 
Бродилово, където заедно 
със своите заместници об-
съди ключови инфраструк-
турни и социални проекти.

В Лозенец кметът Марин 
Киров и неговият заместник 
Денис Диханов се срещнаха с 
местната власт и жители-
те на селото. Основните 
теми на разговора бяха свър-
зани с подобряване на инфра-
структурата – изграждане 
на нова спортна площадка, 
мащабно асфалтиране и об-
новяване на улиците, завърш-
ване на пешеходната алея до 
рибарския кей и модернизация 

на лодкостоянката. Плани-
ра се и основен ремонт на 
кметството, както и про-
ектиране на пътя от Лозенец 
до Велика.

„С кмета на село Лозенец 
обсъдихме проектите, важни 
за всички жители и гости. 
Тази година продължават 
сериозните инвестиции в 
селото и района около него, 
защото Лозенец отдавна 
надхвърли границите на се-
лото. През летния сезон ще 
имаме и нова културна про-
грама – силен джаз фестивал 
и „Арт Поток“; нов хип-хоп 
фестивал; интересен свет-
линен фестивал и много 
други“, заяви градоначалникът 
и допълни:

„Радвам се, че посетите-
лите в приемния ден бяха 
хора, които дойдоха, за да 
засвидетелстват готовност 
да помагат в развитието на 
селото с проекти и идеи, с 
културни събития и подо-
бряване на средата. Ние по-
знаваме всички проблеми на 
селото и работим за тях, но 

е радостно, когато някой ти 
каже – готов съм да дам нещо 
от себе си за това населено 
място“.

В село Кости кметът 
Киров и заместник-кметът 
Георги Стоянов обсъдиха с 
местните жители вече 
стартиралия проект за ук-

репване на речното корито, 
като предстои втори етап, 
включващ асфалтиране и 
подмяна на водопровода. 
Беше поставен акцент вър-
ху необходимостта от ремонт 
на местното читалище, 
както и поддръжка на пътя, 
който осигурява достъп до 
селото.

„При приемане на бюдже-
та ще предвидим ремонт в 
читалището, който отдав-
на е закъснял. Ще отделим 
средства и за текуща под-
дръжка на пътя до селото. 
Имаме чести проблеми с 
осветлението, има инфра-
структура за възстановя-
ване. Проектираме водопро-
вод на селото. Селото се 
съживява, читалището и 
кметството организират 
много хубави празници, има 
и млади хора, които възро-

дяват традициите и много 
ни помагат, но трябва да сме 
единни“, коментира Киров.

По време на посещението 
в Бродилово кметът и не-
говият екип обсъдиха с 
местните жители основни-
те нужди на селото – за-
вършване на водопровода, 
подобряване на пътя до 
Царево, облагородяване на 
детските площадки и пар-
ковете. Жителите поста-
виха и въпроси, свързани с 
административни процеду-
ри, разделното събиране на 
отпадъци и необходимост-
та от брегоукрепване в 
определени зони.

„Заедно с моя заместник 
Денис Диханов и кмета на 
село Бродилово Костадин 
Стоев посетихме проблемни 
точки в селото, обсъдихме 
важните проекти за 2025 

година. Бате Динко познава 
всички проблеми на селото 
и се грижи за хората, в при-
емния ден имаше само някол-
ко посетители и въпроси, 
които касаят по-сериозна 
намеса. Личи си, че той си 
върши добре работата. 
Местното читалище е мно-
го силно, тази година пред-
виждат също много богата 
програма през цялата годи-
на“, заяви кметът на общи-
ната.

Марин Киров подчерта, че 
тези срещи са важна част 
от подготовката на Бюджет 
2025, за да може той да от-
говори на реалните нужди на 
жителите. Обиколката му 
по населените места ще 
продължи, за да се гаранти-
ра, че всяко населено място 
получава необходимото 
внимание и подкрепа.
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Бюджет 2025. Кметът Марин Киров тръгна на обиколка, за да чуе жителите и техните проблеми

В Лозенец бяха обсъдени теми за подобряване на инфраструк-
турата    ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ОБЩИНА ЦАРЕВО

Предстои 
втори етап 

на укрепване 
на речното 

корито

Срещата  
в село Кости

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

На 15 януари в овцеферма-
та в Сигмен са умъртвени 
1027 овце и 208 агнета, след 
като са били установени 
заболявания като меди-висна 
и ку-треска. Това заяви д-р 
Симеон Георгиев – началник-
отдел „Здравеопазване на 
животните“ към Областна 
дирекция по безопасност на 
храните – Бургас, по време на 
информационна среща в Кар-
нобат. Загробването на 
животните е извършено на 
16 януари в землището на 

село Зимен. Веднага след то-
ва Българската агенция по 
безопасност на храните 
(БАБХ) осигурила фирма за 
дезинфекция, дезинсекция и 
дератизация, която работи-
ла в района на фермата пове-
че от три седмици, а до края 
на тази се очаква да преуста-
нови дейността до почист-
ване на овцефермата. След 
това ще бъдат взети проби, 
за да се оцени ефектът от 
дезинфекцията.

До разрешаване на ситуа-
цията се стигна след провелата 
се на 31 декември среща меж-
ду собственика на фермата 

и експерти от БАБХ, на която 
било решено да се направят 
допълнителни изследвания 
на животните. Взетите 
проби не потвърдили нали-
чието на опасни заболявания 
като шап, шарка, чума, скрей-
пи, ентеротоксемия, пас-
тьорелоза и листериоза, но 
резултатите за меди-висна 
били положителни. Д-р Геор-
гиев каза, че това заболяване 
се появява за първи път в 
България. 

На 6 януари експертният 
съвет на БАБХ взел решение 
да се извърши допълнително 
проучване на място в 10-дне-
вен срок, а на 10 януари пред-
ставители на БАБХ, Минис-
терството на земеделието, 
Националния научноизследо-
вателски ветеринарномеди-
цински институт и други 
експерти посетили фермата 
и взели проби за изследвания. 
Потвърдило се заболяването 
ку-треска, което довело до 
решението за ликвидирането 
на стадото.

БАБХ получи пълно съдей-
ствие от собственика на 
фермата през целия процес.

Приключва дезинфекцията в овцефермата в Сигмен

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

„Епизоотичната обста-
новка в България остава 
сложна“, съобщи д-р Геор-
ги Пискюлиев от Област-
ната дирекция по безопас-
ност на храните – Бургас. 
Беше обявено огнище на 
птичи грип в Асеновград. 
Специалистът посочи, че 
инфлуенцата е свързана с 
миграцията на дивите 
птици.

Д-р Пискюлиев инфор-
мира, че при доказване на 
заболяване в дадено стадо 
се предприемат мерки за 
ликвидация и дезинфекция 
на засегнатото стопанство. 
Ако в близост до засегна-
тото стадо има и друго, 

то се изследва чрез кръвни 
проби. За разлика от пре-
дишни години, когато са 
се ликвидирали всички 
животни в района, сега 
мерките са насочени към 
стадото, за което е дока-
зано наличието на заболя-
ване.

Той припомни, че мина-
лата година започнаха 
огнища на шарка в Румъния, 
а впоследствие и в Гърция. 
„После имаше чума по ов-
цете и козите в Гърция“, 
каза д-р Пискюлиев. Пър-
вото огнище в България 
беше установено в село 
Войника, Ямболско, а по-
късно имаше огнища в 
Стара Загора, Хасково, 
Кърджали и в сливенското 

село Желю войвода. Според 
експерта нелегалната 
търговия с животни е 
основната причина за пре-
насянето на тези заболя-
вания.

Във връзка с тези риско-
ве д-р Георги Пискюлиев 
призовава стопаните на 
животни да се регистрират 
в системата на агенцията, 
като подчертава, че регис-
трацията е безплатна. 
Стопаните са задължени 
да уведомяват за всякакви 
новопостъпващи животни 
и заболявания в техните 
ферми, защото само така, 
при регистрирани лични 
стопанства, може да бъде 
изплатено обезщетение в 
случай на заболяване.

Д-Р ГЕОРГИ ПИСКЮЛИЕВ, ОДБХ – БУРГАС:

Нелегалната търговия е причината 
за заболяванията по животните 

Димитринка Сивенова – еколог, д-р Симеон Георгиев и д-р Георги 
Пискюлиев – ветеринарни лекари                 ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА



Сем. проф. Куртеви с пореден преглед по повод Световния ден  
за борба с рака – 4 февруари
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Водещи български онколози преглеждат 
айтозлии ежемесечно и напълно безплатно 

Тази година Световният 
ден за борба с рака – 4 
февруари, се проведе под 

надслов „Обединени в своята 
уникалност“. По този повод 
водещите български онко-
лози – айтозлията онкохирург 
проф Панайот Куртев и съ-
пругата му проф. Галина 
Куртева, началник на Клини-
ката по медицинска онколо-
гия на УМБАЛ „Света Екате-
рина“ извършиха поредните 
безплатни прегледи за паци-
енти от Айтос и региона. 
Инициативата е подкрепена 
от кмета Васил Едрев, който 

ежемесечно организира 
онкологични прегледи за 

съгражданите си, защо-
то грижата за здраве-
то на хората е основен 
приоритет за общин-
ското ръководство. 

През кабинета на 
онкоспециалистите 
в Медицински център 
– Айтос през почив-
ните дни премина-

ха десетки паци-
енти. Те се въз- 
ползваха от въз-
можността да 

получат експертна консул-
тация от водещи онколози 
и да бъдат насочени към 
адекватна медицинска грижа, 
съобщава и сайтът на УМБАЛ 
„Света Екатерина“ – София.

Целта на прегледите е да 
се открият заболявания в 
ранен етап, да се предотвра-

тят последващи усложнения 
и да се повиши осведоменост-
та сред населението в региона 
за важността на профилак-
тиката на онкологичните 
заболявания. Семейството 
онкоспециалисти дават сил-
ната си професионална под-
крепа за пациентите от об-

щина Айтос с продължа- 
ващите ежемесечни безплат-
ни прегледи. Първият от тях 
беше през м. ноември 2024 г. 
Ще припомним, че проф. Па-
найот Куртев е почетен 
гражданин на Айтос, изклю-
чително уважаван 
професионалист, на 
когото десетки 
пациенти от ре-
гиона дължат 
живота и здра-
вето си.

„От името 
на пациенти-
те, които се 
прегледаха 
безплатно за 
онкологични 
заболявания 
и от името 
на граждани-
те на община Айтос, благо-
даря на проф. Куртев и проф. 
Куртева за хуманния жест. 
За ежемесечните онкологич-
ни прегледи, организирани за 
съгражданите ни, за експерт-
ната консултация и за насоч-

ването им към адекватна 
медицинска грижа. Защото 
за всички нас здравето е ос-
новен приоритет“, написа с 
благодарност в страницата 
си във фейсбук кметът Васил 
Едрев.

НП

Идеята за инициативата е на онкоспециалистите и на кмета 
Васил Едрев     ФОТО: НП

Онкохирургът проф. Панайот Куртев, на 
когото десетки пациенти от региона дължат 
живота и здравето си    ФОТО: УМБАЛ „СВЕТА ЕКАТЕРИНА“

Кметът Васил Едрев: 
Eдва ли има друга 

общност в столицата  
с толкова дългогодишна 

земляческа традиция

Днес, на 7 февруари, софи-
янци с айтоски корен се 
събират на поредна 76-а 
среща в столицата. Начало-
то е в 18:30 часа, на обичай-
ното място – ресторант-клуб 
КООП, на бул. „Раковски“ 99. 
Организатор на традицион-
ната сбирка отново е екипът 
на председателя на Земля-
ческо дружество „Трите 
братя“ – София, адв. д-р 
Мария Петрова. Ще има 
програма с нов DJ, музикални 
изненади и, както винаги, 
добро настроение със спо-
мени, нови запознанства и 
много танци, научи НП. 

Тази година, за да се срещ-
нат с айтоските столичани, 
за София пътуват зам.-кме-
тът Калоян Калоянов и 
общински съветници от 
различни политически групи 
в местния парламент.

„Това събитие се органи-

зира с огромното желание 
на айтоската общност, 
която иска да се срещне и да 
се върне заедно към корени-
те си, и към това, което я 

свързва – родния Айтос. 
Едва ли има друга такава 
общност в столицата, коя-
то има толкова стара зе-
мляческа традиция. Това е 

среща на поколенията, на 
хора с различни професии, 
интереси и политически 
пристрастия, но обединени 
от родовата си принадлеж-

ност. Тръгнали са към София 
по различно време и по раз-
лични причини, но не са се 
изгубили в големия град. 
Независимо къде живеят, 

работят и се намират, ай-
тозлии винаги носят в сър-
цето си неизкоренимата 
любов към своето родно 
място“, коментира поред-
ното издание на земляческия 
форум кметът Васил Едрев.

Градоначалникът изпра-
ти поздравителен адрес и 
специални поздрави за здра-
ве и успешна 2025 г. не само 
към присъстващите на 
срещата, но и към хилядите 
айтозлии, които учат, ра-
ботят, творят и живеят в 
столицата. „Вашата 76-а 
среща е поредният ясен знак 
за привързаност и обич. 
Вярвам, че всеки носи Айтос 
в сърцето си! Успех на го-
дишния празник на айтоския 
дух в София!“, пише още в 
поздрава си към земляците 
кметът.

Първата земляческа сбир-
ка в София е през далечната 
1949 година, инициатори са 
композиторът Филип Кутев 
и айтозлии, заемащи прес-
тижни държавни и инсти-
туционални постове в 
столицата по това време.

НП

Айтозлии в столицата се събират на 76-а земляческа среща

Проф. Галина Куртева, началник на Клини-
ката по медицинска онкология на УМБАЛ 
„Света Екатерина“

На първа земляческа среща като кмет, Васил Едрев с експредсе-
дателя ген. Иван Петров – 2013 г.

Тази година зам.-кметът Калоян Калоянов (вдясно) води пред-
ставителите на местната власт на столичната среща. 
На снимката: С адв. д-р Мария Петрова – февруари 2024 г.
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Партньор по проекта е СУ „Елин Пелин“ – Руен

Старт на първия си 
проект по Програма 
на Министерството 

на младежта и спорта 

„Спортен час“ даде на 1 
октомври 2024 г. Спорт-
ният клуб по борба „Руен“. 
Проектът е изцяло съо-

бразен с дейностите по 
програмата, които ще се 
реализират в рамките на 
учебната 2024/2025 година, 

до 30 юни 2025 година. 
Целта е да се създадат 

условия за организиране и 
провеждане на спортни 
занимания с физически 
упражнения и спорт в 
училище. 

Общо 30 ученици от СУ 
„Елин Пелин“ – Руен, в две 
възрастови групи, са вклю-
чени в проекта. 

За малките участници 
– от І до ІV клас, занимани-
ята включват упражнения 
от основната гимнастика, 
подвижни игри и базови 
упражнения в свободната 
борба. За втората група 
– ученици от V до ХІІ клас, 
се предоставят условия 

за придобиване на знания 
и умения по спорта борба 
и възможности за сфор-
миране на ученически 
спортен отбор, както и 
подготовката му за учас-
тие в ученически състе-

зания и прояви.
Ръководител на проек-

та е треньорът на СКБ 
„Руен“ Баязид Кемал, а 
партньор – СУ „Елин Пелин“ 
– Руен.

НП

СКБ „Руен” с първи проект  
„Спортен час” по програма на ММС

О Б Я В А

Община Айтос открива процедура за провеждане на 
конкурс за избор на управител на общинското търговско 
дружество “Айтос –Автотранспорт“ ЕООД – гр.Айтос.

І. Изисквания и критерии, на които трябва да отговарят 
кандидатите:

1. Образование – висше, образователна степен 
– минимум бакалавър; в една от следните области: 
Икономически науки, Технически науки. Специалност 
– икономика; технология и управление на транспорта;

2. Трудов стаж по специалността – минимум 5 години 
по специалността, както и опит в областта на транспорта.

3.Наличието на удостоверение за професионална 
компетентност за автомобилен превоз на пътници по 
Наредба № 11/31.10.2002г. за международен превоз на 
пътници и товари, съгласно Регламент (ЕО)№ 1071/2009 
на Европейския парламент и на Съвета от 21 октомври 
2009 е предимство;

Кандидатът следва да отговаря и на следните изисквания:
4. Да не e осъждан за умишлено престъпление от 

общ характер; 
5.Да не е лишен от правото да заема съответната 

длъжност;
6.Да не е обявен в несъстоятелност като едноличен 

търговец или неограничено отговорен съдружник в 
търговско дружество, обявено в несъстоятелност, ако 

са останали неудовлетворени кредитори;
 7. Да не е бил член на управителен или контролен 

орган на дружество, съответно кооперация, прекратени 
поради несъстоятелност през последните две години 
преди назначаването, ако са останали неудовлетворени 
кредитори;

 8. да не е съпруг/съпруга или лице във фактическо 
съжителство, роднина по права линия, по съребрена 
линия – до четвърта степен включително, и по сватов-
ство – до втора степен включително, на управител или 
член на колективен орган за управление и контрол на 
същото публично предприятие;

 9. да не заема висша публична длъжност по чл. 6, 
ал. 1, т. 1-т.35 и т.38 и 39 от Закона за противодействие 
на корупцията , да не е член на политически кабинет и 
секретар на община;

10.Да не извършва търговски сделки от свое или 
от чуждо име;

11. Да не е съдружник в събирателни, в командитни 
дружества и в дружества с ограничена отговорност;

12.Да не е управител или член на изпълнителен или 
контролен орган на друго публично предприятие; 

ІІ. Заявленията за участие в конкурса следва да са 
придружени със следните документи:

1. Диплом за завършено висше образование;
2. Медицинско удостоверение – за кандидатите, 

които за срок по-дълъг от 3 месеца са преустановили 
трудовата си дейност;

3. Европейски формат на автобиография / CV /;
4. Справка с вписани в хронологичен ред заеманите 

до момента длъжности;
5. Копие от трудова / служебна книжка;
6. Декларация по чл.20, ал.1 от Закона за публичните 

предприятия;
7. Копие от документ за самоличност;
9.Декларация за лични данни.

ІІІ. Конкурсът да се проведе на два етапа:
- Първи етап – допускане по документи;
- Втори етап – представяне и защита на бизнес-

програма.

ІV. Кметът на общината да обяви процедурата за 
провеждане на конкурс за избор на управител на 
общинското търговско дружество „Айтос-Автотранспорт“ 
ЕООД гр.Айтос, която да се публикува в един регионален и 
един местен вестник, на интернет страницата на общината 
и да се оповести чрез общинското кабелно радио.

V. Срок и място за подаване на документите – 15-дневен 
срок от публикуване на обявата- до 16:00ч. на 24.02. 
2025г. в Център за административно обслужване.

VІ. Комисията ще извърши проверка по допустимостта 
на подадените документи на кандидатите, отговарящи на 
изискванията в тридневен срок до 27.02.2025г. 

VІІ. На 27.02.2025г. кандидатите ще бъдат писмено 
уведомени.

VІІІ. В 10 - дневен срок от уведомяването, допуснатите 
участници следва да представят в запечатан, непрозрачен 
плик своите бизнес-програми и предложения за решаване 
проблемите на дружеството. Бизнес-програмите се 
представят в Център за административно обслужване. В 
същият срок ще им бъде предоставен проекто- договор 
за управление и да изразят становище по него. 

ІX.За датата на защита на представената програма и 
за провеждане на събеседването кандидатите ще бъдат 
допълнително уведомени писмено. 

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЯВА

Във връзка със Заповед № РД-08-57/03.02.2025г. 
на Кмета на община Айтос на основание чл. 44, ал. 1, 
т.1 от Закона за местното самоуправление и местната 
администрация, чл. 90, ал. 2 от Кодекса на труда, във 
връзка с чл. 217, ал. 5 от Закона за предучилищното 
и училищното образование и чл. 4 от Наредба № 16 от 
1 юли 2022 г. за провеждане на конкурси за заемане 
на длъжността „директор“ в държавните и общинските 
институции в системата на предучилищното и училищното 
образование , община Айтос 

ОБЯВЯВА:
Конкурс за заемане на длъжността „директор” на 

следните детски градини на територията на Община Айтос:
1.Детска градина „Слънце“ гр.Айтос, административен 

адрес: гр.Айтос, ул.“Отец Паисий“ №7;
2. Детска градина „Калина Малина“ гр.Айтос , адми-

нистративен адрес: гр.Айтос, ул.“Бяло море“№ 1

1. Характер на работа: Директорът на общинска 
детска градина ръководи образователния процес в 
институцията в съответствие с държавната политика 
в областта на образованието, планира, организира, 
координира, контролира и отговаря за цялостната 
административно-управленска и финансова дейност 
на институцията. 

2. Изисквания към кандидатите за заемане на 
длъжността:

2.1.Да са български граждани; граждани на други 
държави членки; чужди граждани, ако са

предложени по междудържавни спогодби; продъл-
жително пребиваващи в страната чужди граждани или 
дългосрочно и постоянно пребиваващи в страната 
чужди граждани, граждани на друга държава – членка 
на Европейския съюз, или държава – страна по Спора-
зумението за Европейското икономическо пространство, 
или Конфедерация Швейцария;

2.2.Минимална степен на завършено образование 
– висше образование; образователно-

квалификационна степен „магистър“ в съответното 
на длъжността професионално направление, съгласно 
класификатора на областите на висшето образование 
и професионалните направления и професионална ква-
лификация, която позволява да се изпълнява нормата 
за задължителна преподавателска работа:

- Професионално направление – „Педагогика“, спе-
циалност – „Предучилищна педагогика“, с присъдена 
професионална квалификация – „Детски учител“;

- Професионално направление – „Педагогика“, 
специалност – „Предучилищна  и начална училищна 
педагогика“, с присъдена професионална квалификация 
– „Детски и начален учител“;

2.3.Професионален опит – не по-малко от 5 (пет) 
години учителски стаж по смисъла на §1, т. 3 от Допъл-
нителната разпоредба на Наредба № 15 от 22.07.2019 
г. за статута и професионалното развитие на учителите, 
директорите и другите педагогически специалисти;

2.4.Да не са осъждани за умишлено престъпление от 
общ характер независимо от реабилитацията, съгласно 
чл. 215, ал.1, т.1 от ЗПУО;

2.5.Да не са лишени от правото да упражняват 
професията по смисъла на чл. 215, ал.1, т.2 от ЗПУО;

2.6. Да не страдат от заболявания и отклонения, които 
застрашават живота и здравето на децата и учениците, 
определени с Наредба № 4 от 2016 г. за заболяванията 
и отклоненията, при които не може да се заема длъжност 
на педагогически специалист.

2.7. Да нямат наложено дисциплинарно наказание 
„уволнение“ по чл. 188, ал.3 от КТ, и трудовото пра-
воотношение да не е било прекратявано на основание 
чл. 330, ал.2, т.6 от КТ или на основание чл. 328, ал.1, 
т.5 от КТ в едногодишен срок преди подаването на 
документите за конкурса, освен ако уволнението не е 
отменено, като незаконно по надлежния ред;

3. Начин на провеждане на конкурса:
Конкурсът се провежда в два етапа:
• писмен изпит, който включва решаване на тест. 
• събеседване с кандидата, което включва решаване 

на казуси и защита на концепция  за стратегическо 
управление на институцията.

Редът и сроковете за провеждане етапите на кон-
курса са съобразно разпоредбите на Наредба № 16 от 
1 юли 2022 г. за провеждане на конкурси за заемане 
на длъжността „директор“ в държавните и общинските 
институции в системата на предучилищното и училищ-
ното образование.

4. Необходими документи за участие в конкурса:
1. Заявление за участие в конкурса /Приложение № 1/;
2. Копие от диплома за придобита образователно-

квалификационна степен на висше образование или 
удостоверение за признаване на придобито висше 
образование от чуждестранни висши училища и до-
кумент за придобита професионална квалификация 
„учител“. Ако дипломата на кандидата за придобито в 
Република България образование е вписана в Регистъра 
на завършилите студенти и докторанти, в заявлението се 
посочват номер, дата на издаване и висшето училище, 
издало дипломата, а ако документът за признаване на 
придобитото в чужбина висше образование е вписан в 
регистрите за академично признаване на Националния 
център за информация и документация, в заявлението 
се посочват номер и дата на издаване, като копие на 
диплома или удостоверение не се прилага;

3. Копие от документ, удостоверяващ изискуемия 
стаж – трудова, служебна или осигурителна книжка 
или копие на друг документ, удостоверяващ такъв стаж;

4. Документ за проведен медицински преглед, удосто-
веряващ липсата на заболяванията по чл. 2 от Наредба 
№ 4 от 2016 г. за заболяванията и отклоненията, при 
които не може да се заема длъжност на педагогически 
специалист – оригинал;

5. Карта за предварителен медицински преглед (ко-
гато са изтекли повече от три месеца от последното 
прекратяване на трудовото/служебното правоотношение 
на кандидата);

6. Концепция за стратегическо управление на ин-
ституцията за период от три години, до  10 стандартни 
печатни страници, едностранно разпечатани, формат А4. 
Концепцията се представя в запечатан непрозрачен плик, 
освен в случаите когато заявлението и концепцията се 
подават по електронен път;

7. Други документи, в това число: за придобита 
професионално квалификационна степен, допълнителна 
квалификация и други.

За удостоверяване на изискванията за съдимост и 
лишаване от право да упражнява професия , органът 
по назначение осигурява служебно електронна справка 

за съдимост на кандидатите, подали документи за 
участие в конкурса. 

5. Място и срок за подаване на документите:
5.1.Заявлението и приложенията към него се подават 

лично от всеки кандидат или чрез пълномощник в срок 
от един месец от публикуване на обявата в местния 
вестник и на сайта на община Айтос, в раздел Конкурси. 
Заявленията се подават в Център за административно 
обслужване на общинска администрация- Айтос, адрес: 
град Айтос , ул.“ Цар Освободител“ № 3, гише Деловод-
ство. Заявлението и документите за участие се подават 
в запечатан плик с надпис „За конкурс за директор на 
ДГ“ и се посочват трите имена на кандидата, точен 
адрес, имейл и телефон за връзка. Програма за 
развитие на детската градина, за период от три години, 
поставена в непрозрачен плик, надписан с името на 
кандидата. Пликът с програмата се поставя в плика 
с необходимите документи за участие в подбора.

 5.2.Заявлението и приложенията към него могат 
да се подават и по електронен път на електронна 
поща: obshtina@aytos.bg. В този случай заявлението 
и концепцията следва да са подписани от кандидата с 
електронен подпис. Концепцията следва да е във формат 
PDF, в криптиран вид, чрез един от следните формати: 
„.7z“, „.zip“ или „.rar“.

 5.3.Копията от представените документи следва да са 
ясни и четливи.Копията от документите, удостоверяващи 
трудовия стаж, следва да съдържат всички попълнени 
страници от тях и да са оформени до датата на подаване 
на документите.

 5.4.При подаване на заявленията на кандидатите 
или на пълномощниците им се предоставя или изпра-
ща по електронната поща /на кандидата/ длъжностна 
характеристика за конкурсната длъжност.

 5.5.Списък на нормативните актове, които кандидатът 
следва да познава е приложение, неразделна част от 
настоящата заповед /Приложение № 2/.

 5.6. Длъжностната характеристика и информация за 
длъжността ще бъде предоставена за запознаване на 
кандидатите при подаване на документите.

 5.7. Определено лице за контакт: Ганка Генчева-Сто-
ичкова- гл.юрисконсулт, тел.0558/ 23572; 0898530020.

Всички съобщения, свързани с провеждането на 
конкурса ще бъдат обявени на сайта на община Айтос 
в раздел конкурси.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на Община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Борбата е 
най-популяр-
ният спорт в 
Руен, затова и 
желаещите да 
се включат в 
проектите на 
клуба са много

Най-малките борци на СКБ „Руен“                  ФОТО: АРХИВ 



Младите търсят биографиите на известни личности като 
възможност за самоусъвършенстване
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НЧ „Васил Левски 1869” обогати  
библиотечния си фонд със 114 нови заглавия

Народно читалище 
„Васил Левски 1869“ 
– Айтос стартира 

2025 г. с пореден успешен 
проект за обновяване на 
библиотечния фонд на 
читалищната библиоте-
ка. Проектът е по Програ-
ма „Българските библио-
т е к и  –  с ъ в р е м е н н и 
центрове за четене и ин-
формираност“ на Минис-

терството на културата 
за закупуване на книги. 
„Всяка година Министер-
ството обявява конкурси. 
Всяка година кандидат-
стваме за финансиране, 
защото това е почти 
единствената възможност 
да закупим нови книги. 
Съобразили сме се с изис-
кването, заглавията от 
български автори да със-

тавляват поне 30% от 
общия брой заглавия. 
Книгите са вече обрабо-
тени и се предоставят на 
читателите“, разказва 
секретарят на читали-
щето Цветелина Драгие-
ва. 114 са новите заглавия 
в айтоската читалищна 
библиотека, от общо 38 
издателства, Спазено е и 
условието, книгите на 

едно издателство да не са 
повече от 10%. Финанси-
рането по проекта е в 
размер на 3000 лв.

Читалищните дейци 
добре познават актуални-
те тенденции и интереси-
те на различните възрасти, 
затова са изготвили списък 
за нови книги, които се 
търсят от читателите. 
„Младите търсят биогра-
фии на известни личности 
във всички области като 
възможност за самоусъ-
вършенстване. Защото им 
е важно да разберат как 
тази личност е постигна-
ла успеха си“, казва още 
Драгиева. 

В тази връзка са и но-
вите заглавия с биографи-
ите на Татяна Лолова, 
Тесла, Петър Стоянович, 
на известния канадски 
лекар Габор Мате, на Айн 
Ранд, автор и на романи 
като „Ние, живите“, „Химн“, 
„Изворът“ „Атлас изпра-
ви рамене“, на сценарии и 

на адаптации на книги за 
киното. Сред над стоте 
нови издания виждаме и 
биографията на Людмила 
Живкова, та дори и на 
звездата от Hell's Kitchen 
– Никола. Новите книги са 
от различни области на 

познанието. Закупена е 
още справочна и научна 
литература, художестве-
на литература за деца и 
тийнейджъри, литера-
турна история, краеведски 
изследвания и др.

НП

ОБЩИНА  АЙТОС
ОБЩИНСКА  АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЯВЛЕНИЕ
На основание чл.26, ал.3 и ал.4 от Закона за нормативните актове, на всички заинтересовани граж-

дани и организации се предоставя  30-дневен срок от публикуване на настоящото съобщение на ин-
тернет страница на община Айтос – 03.02.2025г., и в Портала за обществени консултации, в който 
могат да представят  предложения и становища относно изготвения проект на Правилник  за изменение 
и допълнение на Правилник за реда и начина за финансово подпомагане на лица, двойки и семейства 
с репродуктивни проблеми, живущи на  територията на община Айтос. Предложенията и становищата 
следва да се представят в деловодството на община Айтос в Центъра за административно обслужване 
на  адрес: гр.Айтос, ул.”Цар Освободител” № 3 или на следния имейл адрес: obshtina@aytos.bg. Срок 
на общественото обсъждане от 03.02.2025 г. до 05.03.2025 г.

"АЙТОС-АВТО-
ТРАНСПОРТ" 

ЕООД – 
ГРАД АЙТОС

Търси да назначи 
шофьор  

за Автогара – Айтос.

Повече информация на 
тел. 0879 29 77 22

Община Айтос
СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос уведомява гражданите, че желаещите да закупят дърве-
сина от склад за лична употреба за отоплителен сезон 2025-2026г., 
следва да подадат заявление по образец до Кмета на съответното населе-
но място в срок до 31.03.2025г.

Заявленията се предоставят в ЦАО при община Айтос за гражданите на 
гр. Айтос и в кметствата на територията на общината.

Право на закупуване на дървесина от склад имат физически лица, 
представители на едно домакинство, с постоянен или настоящ адрес в 
съответното населено място, които са включени в списък, изготвен от 
Кмета на населеното място.

Общото количество дървесина, което едно домакинство може да заку-
пи за една календарна година, е до 10 пространствени куб. м.

Секретарят на читалището Цветелина Драгиева и библиоте-
карят Таня Купенова въвеждат новите заглавия в библиотеч-
ния фонд

Новите заглавия
Част от новите енциклопедии, които търсят децата и 
тийнейджърите        ФОТО: НП

След часовете – 
„Спортен час“ в училище

Проект по новата про-
грама на Министерството 
на младежта и спорта с 
наименование „Спортен 
час“ изпълнява Спортният 
клуб по борба „Айтос“ през 
учебната 2024/2025 година. 
Програмата е насочена към 
децата и учениците, с ос-
новна цел насърчаване към 
здравословна физическа 
активност и занимания 

със спорт.
Айтоският клуб започ-

на заниманията по проек-
та на 1 октомври 2024 г., 
още преди завършването 
на друг проект по Програ-
ма „Спорт за децата в 
свободното време“ на ММС, 
който приключи на 30 
октомври м.г.

30 ученици от СУ „Ни-
кола Йонков Вапцаров“ – 
Айтос са включени в 
проекта с треньор Ружди 
Ахмед. Учениците са раз-

делени в две групи – от І до 
ІV клас, и от V до ХІІ клас. 
С тях се провеждат спорт-
ни занимания по един ас-
трономически час във 
вторник и петък, в следо-
бедните часове, след учеб-
ната програма. Проектът 
ще приключи в края на 
учебната година – на 30 
юни 2025 година.

Специален гост, който 
успя да наблюдава занима-
нията на учениците по 
проекта през януари във 

физкултурния салон на СУ 
„Никола Йонков Вапцаров“ 
беше Атанас Атанасов – 
координатор на ММС за 
област Бургас.

Идеята на програмата е 
спортните занимания да 
се водят в рамките на учеб-
ната година, вътре в учи-
лище, след учебните занятия. 
Изпълнението на проекта 
цели да създаде ефективно 
п а р т н ь о р с т в о  м е ж д у 
спортния клуб и образова-

телната институция за 
привличане на ученици, на 
треньорски кадри, учители 
по физическо възпитание 
и спорт, за включването 
им в проекта, както и оси-
гуряване на материална 
спортна база за изпълнение 
на спортните дейности. 
Партньор по проекта  на 
СКБ „Айтос“ е Средно учи-
лище „Никола Йонков Ва-
пцаров“ – Айтос.

НП

Отново първи! Борците с нов проект, по програма на ММС

Атанас Атана-
сов – координа-
тор на ММС за 
област Бургас 

с ученици, 
участници в 

проекта

Заниманията във физкултурния салон на СУ „Никола Й. Вапцаров“
Учениците от групата V – ХІІ клас вече знаят основните техни-
ки в борбата          ФОТО: СКБ „АЙТОС“



СУ „Христо Ботев”, Айтос – 
школа за успешни математици
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С постиженията си децата доказват професионализма на преподавателите 

Не просто поредният 
голям успех, а изклю-
чително постижение 

за младите математици 
на СУ „Христо Ботев“, 
Айтос беше участието 
им в XXVI МЕЖДУНАРОД-
НО СЪСТЕЗАНИЕ ПО МА-
ТЕМАТИКА И ИНФОРМА-
ЦИОННИ ТЕХНОЛОГИИ 
„СВ. НИКОЛАЙ ЧУДОТВО-
РЕЦ“, което се проведе в 
ПМГ „Акад. Никола Обреш-
ков“, гр. Бургас.

На 31 януари беше наг-
раждаването на децата, 
постигнали най-високи 
резултати в състезание-
то. И е гордост за учили-
щето и за Айтос, че 
между тях с много знания 
и успешно представяне, 
изпъкнаха учениците на 
преподавателя Албена 
Кишишева – математи-
ците от І-ви клас, на 
които г-жа Кишишева е 
класен ръководител, и 

нейните бивши възпита-
ници – сега ученици в V клас 
на СУ „Христо Ботев“.

Айтоските първоклас-
ници бяха най-добри сред 
своите връстници и за-
служиха отборното пър-
во място в престижната 
надпревара. Това е висока 
оценка за професионални-
те качества на учителя 
Албена Кишишева, и за 
уменията й, да открива 
математическия талант 
и да го развива. Златни 
медали заслужиха Боряна 
Костова Хаджизлатева и 
Сиана Димитрова Дими-
трова, сребърни медали 

са за Ивайло Петров Со-
тиров и Арас Севгинов 
Шабанов. Йован Мартинов 
Йотов е с бронзов медал, 
а Емма Димитрова Сивева 
се представи отлично.

СУ „Христо Ботев“ и 
Айтос са много горди и с 
отборното трето място 
на петокласниците. Спе-
циален е успехът на 
Кристина Владимирова 
Кушева, V клас, която с 
блестящото си предста-
вяне не само беше оценена 
със златен медал, но по-
стигна и най-високия 
резултат в класирането 
за участници от немате-

матически гимназии. 
Отлично се представи и 
Ахмед Хюсеин Шериф – V 
кл., който беше оценен с 
бронзов медал.

Зад успехите стоят 
всеотдайността, тър-
пението и изключител-
ната грижа и внимание 
на г-жа Кишишева и пре-
подавателите от СУ 
„Христо Ботев“ към де-
цата. Благодарение на 
професионализма им, 
ботевци са печелили, 
печелят и ще спечелят 
още много математиче-
ски отличия.

НП

Младата айтозлийка 
получи наградата си от 

зам.-министър Таня 
Михайлова

На 2 февруари в София 
победителите в деветото 
издание на фотоконкурса 
„В моето училище е най-
хубаво“ на Националното 
издателство за образова-
ние и наука „Аз-буки“ по-
лучиха отличията си на 

официална церемония в 
МОН. Сред отличените 
най-добри млади фотогра-
фи беше и нашето момиче 
– Християна Грозева от 
СУ „Никола Йонков Вапца-
ров“ с преподавателя си 
по фотография Мария 
Филипова.

Домакин на събитието 
в МОН беше инж. Таня 
Михайлова – зам.-министър 
на образованието. Тя поз-

драви победителите в 
конкурса с увереността, 
че за всеки един от учас-
тниците неговото учили-
ще е най-хубавото, „Фо-
тографията е изкуството 
да пишеш със светлина и 
да запечатиш най-свет-
лите моменти. Тя е усет 
да уловиш най-добрия 
кадър и да запазиш споме-
на за своите любими хора 

във времето. Благодарение 
на снимките можеш след 
години да се връщаш всеки 
път на това място, къде-
то си се чувствал най-си-
гурен и щастлив“, каза още 
инж. Михайлова по време 
на официалната церемония 
по награждаването на 
призьорите в надпревара-
та.

Третата награда в на-

ционалния конкурс съвсем 
заслужено грабна Христи-
яна Грозева. Тя получи 
фотоапарат, за да разви-
ва таланта си във фото-
изкуството. Отличието 
ѝ беше връчено от зам.-
министъра. Специален 
поздрав Християна получи 
и от Емил Спахийски, ди-
ректор на списание Азбуки.

НП

Християна и СУ „Никола Вапцаров“ сред фаворитите 
на национален фотоконкурс

Победителите във фотоконкурса на МОН           ФОТО:МАРИЯ ФИЛИПОВА

С преподавателя по фотография Мария Филипова пред фотоса, 
който донесе успех на Християна

Зам.-министър 
Таня Михайло-

ва и Христи-
яна по време 

на награждава-
нето

Най-младите 
математици 

на СУ „Хрис-
то Ботев“, 

Айтос

Отборното първо място е за айтоските първолаци

Специален е успехът на Кристина Владимирова – 
най-висок резултат в класирането за участници 
от нематематически гимназии

Хюсеин Шериф с поредно математическо 
отличие               ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“
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Всеки първи понеделник 
от месеца кметът на 
община Созопол Ти-

хомир Янакиев организира 
срещи с гражданите на 
общината. Срещите се 
провеждат в Народно 
читалище „Отец Паисий 
1896“. Целта е да се осигу-
ри открит и конструк-
тивен диалог между мест-
ната власт и жителите 
на Созопол и населените 
места в общината.

„Вашето мнение е важно 
за нас!“ – с тези думи кме-
тът започна поредната 
среща с гражданите на 3 
февруари, по време на коя-
то бяха обсъдени актуал-
ни въпроси и предложения 
за подобряване на услови-
ята на живот в общината. 

В разговорите активно се 
включиха представители 
на всички ключови отдели 
в общинската администра-
ция, за да отговорят на 
въпросите и да предоста-
вят информация за теку-
щи и бъдещи инициативи.

На събитието присъст-
ваха заместник-кметът 
Тодор Дамянов, директорът 
на „Култура, туризъм и 
стопански дейности“ 
Йордан Петков, както и 
началниците на различни 
отдели, сред които Божа-
на Чампарова от отдел 
„Правни дейности, човеш-
ки ресурси и обществени 
поръчки“, Йорданка Дими-
трова от Комплекса за 
социални услуги и здраве-
опазване, Мариела Зинги-

нова – ръководител „Об-
разование“, инж. Даниела 
С т о я н о в а  о т  о т д е л 
„Транспорт“ и Иванка 
Хльостарова от отдел 
„Строителство, градоу-
стройство и кадастър“. 
Всеки от тях беше на 
разположение, за да обсъ-
ди въпроси в специфична-
та си област и да предло-
жи решения.

По време на срещата, 
кметът Янакиев и него-
вият екип подробно обсъ-
диха социални теми, из-
пратени от гражданите 
чрез социални мрежи, и 
дадоха отговори на редица 
въпроси, които вълнуват 
съгражданите. Това е важна 
възможност за взаимо-
действие между местната 

власт и гражданите, като 
основната цел е да се по-
стигне устойчиво развитие 
и подобряване условията 
на живот в общината.

Тези редовни срещи на 
кмета с гражданите не са 
само обикновени публични 
събития, а част от анга-
жимента на общинската 
власт да бъде близо до 
хората. Чрез тях се съз-
дава канал за директна 
комуникация, който поз-
волява на всеки гражданин 
да изрази своите идеи, 
препоръки и притеснения.

„Всеки първи понеделник 
от месеца ще продължим 
да организираме тези 
срещи. Те са отворени за 
всички, които искат да 
допринесат за развитие-

то на нашия град и села. 
Вашето мнение е важно за 
нас, защото само заедно 
можем да изградим по-до-
бро бъдеще за Созопол“, 
заяви кметът Янакиев.

За удобство на гражда-
ните, които не могат да 
присъстват лично, общи-
на Созопол предлага въз-
можност за онлайн участие. 
Въпроси и предложения 
могат да бъдат изпраща-
ни предварително чрез 
социалните мрежи или на 
официалния сайт на об-
щината. Така всеки, неза-
висимо от местоположе-
нието си, може да бъде 
част от дискусията и да 
предложи решения по важни 
въпроси.

Общинското ръковод-

ство се стреми да изграж-
да култура на диалог и 
участие, която да води до 
устойчиво развитие на 
общината. Срещите на 
кмета и неговия екип са 
една от важните стъпки 
в процеса на консултира-
не с обществото и заедно 
с усилията на местните 
власти, тези събития са 
в основата на съвместно-
то изграждане на по-добри 
условия за живот в Созо-
пол.

Очакваме нови срещи и 
интересни дискусии с 
гражданите. Заповядайте 
и не се колебайте да спо-
делите своите идеи и 
въпроси – заедно можем да 
създадем по-добра община 
за всички!

РЕДОВНИ СРЕЩИ НА КМЕТА С ГРАЖДАНИТЕ НА СОЗОПОЛ: 

Подобряване средата на 
живот чрез отворен диалог

Предстои завършването 
на уникален скулптурен 
монумент „Слънчев будил-
ник”, който ще бъде издиг-
нат в Созопол и ще служи 
не само като произведение 
на изкуството, но и като 
параклис на открито. Про-
ектът е създаден от худож-
ника Иван Бахчеванов, 
който е и негов автор и 
изпълнител. Работата по 
монумента е продължила 
близо пет години и той ще 
бъде официално открит 
през май 2025 година.

Монументът ще бъде 
разположен в непосредстве-
на близост до Градската 
художествена галерия на 
Созопол – сграда, която има 
дълга и значима история. 
Построена с дарения от 
местните жители, тя е 
служила като училище в 
продължение на 110 години. 
Това я прави символ на про-

светата и културата в 
Созопол, а новият монумент 
ще е благодарност към 
онези, които са дали всичко 
от себе си за просветното 
дело.

„Слънчев будилник” е 
посветен на светите братя 
Кирил и Методий, на тех-
ните ученици и на всички 
просветители, които са се 
посветили на буденето на 
умовете и съзнанието на 
сънародниците си. С твор-
бата си Иван Бахчеванов 
цели да съхрани паметта 
за тези личности, вложили 
усилията на живота си в 
просветителската мисия.

Част от проекта е и 
включването на имената 
на учителите и възпита-
телите, които са работи-
ли в училището на Созопол 
през годините.

Продължава на стр. 4

„Слънчев будилник“ – нов монумент 
в Созопол в чест на просветителите



В очакване на празника: Св. Трифон Зарезан 
в Созопол – традиции, вино и радост
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СИЙКА РУПОВА
Председател на 
ПК „Чайка“

От незапомнени 
времена този ко-
лоритен празник 

е влязъл в бита на наро-
да ни. В никоя друга стра-
на не се отбелязва този 
ден, породен от любовта 
към лозето и виното. 
Ритуалното зарязване 
на лозята и поливането 
им с вино символизират 
пожелание за богата 
реколта. Празникът „Св. 
Трифон“ за първи път у 
нас се отбелязва на 14 
февруари 1968 г. и е пър-
вият пролетен празник.

На този ден се избира 
цар на виното, който 
заема важна роля. Той 
трябва да бъде строен и 
красив, а в ръката му да 
приляга красива бъклица. 
Той кани всички мъже в 
дома си, отваря буре с 

вино и почерпва със здра-
ви мезета. Благославя 
всички със следните думи: 
„Колкото капки има в 
земята, толкова бурета 
в мазата“. Тайната на 

майстора на напитката 
е, че хубавите вина се 
правят с хубаво грозде и 
с много любов и мерак.

Има много легенди за 
този празник. Една от 

тях разказва за лозар, 
който имал лозе до Три-
фон. Той повикал своя 
съсед и му рекъл: „Трифо-
не, къде си?“ А Трифон му 
отговорил: „Под кютука 

съм, от грозде та се не 
виде“.

Според народното 
поверие св. Трифон бил 
брат на св. Богородица. 
А къде са сега созополски-
те лозя, сладкият памид, 
различните сортове? 
Трудолюбивите стопани 
правеха бяло и червено 
вино, а от джибрието 
пърливата ракия. Те 
поддържаха лозята, ко-
паеха, режеха, пръскаха и 
накрая обираха плодове-
те на своя труд. Много 
от нас си спомнят пове-
че за празника, за заряз-
ването на лозята и за 
гроздобера през есента 
– красиви спомени. Лозя-
та може би ги няма, но 
празникът остава.

Виното е вълшебно 
питие, което се пие за 
здраве, а „наздраве“ е 
великата дума, която 
отключва добри чувства 
и пожелания за нещо важно 
в живота – здравето! 

Мили хора, отпуснете си 
душите и вдигнете чаша 
червено вино, защото 
любовта и виното са 
вечни. Убедени сме, че 
докато съхраняваме и 
предаваме на по-младите 
поколения българските 
традиции, българският 
народ ще пребъде. Бъл-
гария ще я има!

На всички вас, дружина, 
пожелавам много здраве, 
да бъдете така дейни и 
задружни, с хубаво вино 
на масата и много настро-
ение. Да са здрави имени-
ците, да си произвеждат 
вино и ракия, защото 
българинът е свикнал 
открай време да подслаж-
да мъките и радостите 
в живота си. Нека и зана-
пред да съхраняваме 
обичаите за едно по-добро 
бъдеще на град Созопол 
и хората му.

Желая ви хубав, весел 
празник и наздраве!

УВЕДОМЛЕНИЕ

Във връзка с изпълнението на Устава 
на Сдружение за българо-гръцко приятел-
ство „Аполония“ в град Созопол, Управи-
телният съвет съобщава на всички члено-
ве, че ще се проведе Общото събрание на 
сдружението със следния 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчет за дейността на сдружението.

2. Финансов отчет на сдружението за 
отчетния период.

3. Изказвания, предложения и препоръ-
ки по точките 1 и 2 от дневния ред.

4. Приемане на предложения за изме-
нения и допълнения на Устава на сдруже-
нието.

5. Освобождаване от отговорност на 
членовете на Управителния съвет и на 
Контролната комисия на сдружението.

6. Избор на нови ръководни органи, 
съгласно Устава на сдружението.

Общото събрание ще се проведе на 15 
март 2025 г. (събота) от 14:30 часа в виде-
оклуба на Народно читалище „Отец Паис-
ий - 1896“.

УС на Сдружение за българо-гръцко 
приятелство „Аполония“

О Б Я В А

Областна дирекция на МВР-Бургас /РУ-
Созопол/ обявява процедура за избор на 
кандидати за заемане на една вакантна 
длъжност за лице, работещо по трудово 
правоотношение /ЛРТП/, както следва:

ВАКАНТНА ДЛЪЖНОСТ 
/ПО ЗАМЕСТВАНЕ/:

– Системен оператор в Деловодство на 
РУ-Созопол – 1 вакантна длъжност /по за-
местване/.

ОБЩИ ИЗИСКВАНИЯ КЪМ КАНДИДА-
ТИТЕ:

– Да притежава българско гражданство;
– Да не са осъждани за умишлено пре-

стъпление от общ характер, независимо  от 
реабилитацията, или не са освободени от 
наказателна отговорност за извършено 

умишлено престъпление от общ характер 
с налагане на административно наказание 
по чл.78а от  Наказателния кодекс.

– Да не са привлечени като обвиняеми 
или не са подсъдими за умишлено престъ-
пление от общ характер. 

СПЕЦИФИЧНИ ИЗИСКВАНИЯ КЪМ 
КАНДИДАТИТЕ:

– Минимална образованително-квалифи-
кационна степен – средно образование;

– Минимален професионален стаж – не 
се изисква;

Кандидатите, желаещи да заемат длъж-
ността, да подадат в срок до 15.02.2025г. 
подробна автобиография. Автобиография-
та да бъде предоставена в РУ-Созопол /
гр.Созопол, ул. ‚Пирин“ № 1/ или да бъде 
изпратена на следния имейл адрес: policesoz@
mail.bg.

В нашето ежедневие се образуват раз-
лични видове опасни отпадъци, които могат 
да имат сериозно въздействие върху окол-
ната среда и здравето ни, ако не бъдат 
обработвани правилно. Сред най-често 
срещаните опасни отпадъци в домакинство-
то са:

Лаковете и бояджийските материали – 
тези продукти често съдържат химикали, 
които могат да бъдат вредни при контакт с 
кожата или вдишване на изпаренията. Не 
трябва да се изхвърлят в обикновените 
контейнери за отпадъци. За тях съществуват 
специални събирателни пунктове за опасни 
химикали.

Домакинските химикали и почистващи 
препарати – химикали като белина, разтво-
рители и различни почистващи средства 
също попадат в категорията на опасните 
отпадъци. Те могат да предизвикат химиче-
ски реакции или да замърсят водните ре-
сурси, ако бъдат изхвърлени неправилно. 
Затова трябва да се използват внимателно 
и да се съхраняват на място, недостъпно 
за деца.

Фармацевтични продукти – неизползва-
ните или с изтекъл срок на годност лекарства 
също представляват опасност. Те не трябва 
да се изхвърлят в обикновените отпадъци, 
защото могат да попаднат в околната среда 
и да замърсят водните източници. Най-до-

брото решение е да ги предадем в специа-
лизираните мобилни или стационарни 
пунктове за събиране на стари лекарства.

Живак и живакосъдържащи отпадъци – 
термометри, лампи с живачно съдържание 
и други продукти, съдържащи живак, тряб-
ва да се събират внимателно и да не се 
изхвърлят в обикновените контейнери. 
Живакът е токсичен и трябва да се изолира, 
като се предаде на специализирани пункто-
ве за безопасно обезвреждане.

Кърпи, предпазни средства и замърсени 
материали – след като са в контакт с опас-
ни химикали или замърсители, те трябва 
да се изхвърлят правилно. Тези материали 
могат да бъдат опасни за здравето, ако не 
се изхвърлят по предназначение.

Замърсени опаковки и дървесни матери-
али – опаковки, които са били в контакт с 
химикали или опасни вещества, както и 
дървесни материали замърсени с пестици-
ди или други токсични вещества, трябва да 
бъдат изхвърляни в специализирани пун-
ктове за опасни отпадъци.

Изхвърлянето на опасни отпадъци по 
правилния начин е отговорност на всеки от 
нас. Ние трябва да бъдем внимателни и да 
използваме специализираните събирател-
ни пунктове, за да предотвратим замърся-
ването на околната среда и да защитим 
здравето си и на бъдещите поколения.

ГРАФИК НА МОБИЛЕН СЪБИРАТЕЛЕН ПУНКТ 
ЗА ОПАСНИ ОТПАДЪЦИ СОЗОПОЛ 

месец ФЕВРУАРИ 2025 г.

№ 
по 
ред

дата часове място обхванати 
райони/общини

1 4.2.2025 от 10:00 ч. 
до 11:00 ч.

С.АТИЯ-Ж.К.АТИЯ, ДО 
ДЕТСКАТА ПЛОЩАДКА

ОБЩИНА 
СОЗОПОЛ

от 11:30 ч. 
до 12:30 ч. 

С.АТИЯ-Ж.К.МИНЬОР, ДО 
ХР.СТОКИ 

2 6.2.2025 от 10:00 ч. 
до 11:00 ч.

С.РАВАДИНОВО- ПРЕД 
КМЕТСТВОТО

ОБЩИНА 
СОЗОПОЛ

3 12.2.2025 от 10:00 ч. 
до 11:00 ч.

ГР.ЧЕРНОМОРЕЦ - СРЕЩУ 
ПОЩАТА

ОБЩИНА 
СОЗОПОЛ

4 19.2.2025 от 10:00 ч. 
до11:00 ч.

С. РАВНА ГОРА- ПРЕД 
КМЕТСТВОТО

ОБЩИНА 
СОЗОПОЛ

от 11:30 ч. 
до 12:30 ч.

С.РОСЕН - ПРЕД КМЕТСТВОТО

5 26.2.2025 от 09:30 ч. 
до 11:30 ч.

ГР.СОЗОПОЛ - НОВ ГРАД ДО 
КИТА

ОБЩИНА 
СОЗОПОЛ

от 12:30 ч. 
до 14:30 ч.

ГР. СОЗОПОЛ - СТАР ГРАДДО 
КОТВАТА

Община Созопол обявява график 
за събиране на опасни битови отпадъци!



Созопол почита паметта на героите си
III7 ФЕВРУАРИ 2025

На 7 февруари 2025 г. Община 
Созопол организира възпо-
менателни събития, с 

които ще почетем паметта на 
знакови личности, допринесли 
за свободата на града и на Бъл-
гария.

На тази дата се навършват 
147 години от Освобождението 
на Созопол от османско влади-
чество. В чест на това значимо 
събитие, в местността „Света 
Марина“ от 10:00 часа ще се със-
тои церемония по полагане на 
венци и цветя пред паметната 
плоча на полковник Лермонтов 
– един от ключовите военачал-
ници, допринесли за освобожде- 

нието на града.
На същия ден, в 10:30 часа, в 

центъра на новия град Созопол 
ще бъде отбелязана и 125-ата 
годишнина от кончината на 
легендарния капитан Петко 
войвода. Пред паметника му ще 
бъдат поднесени венци и цветя 
в знак на признателност към 
делото му в защита на българския 
народ и тракийските българи.

Община Созопол кани всички 
жители и гости на града да се 
присъединят към тези възпоме-
нателни събития и заедно да 
почетем героите, които са от-
дали живота си за свободата и 
благоденствието на България.

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за придобиване, управле-
ние и разпореждане с общинска собственост на община Созопол, и във 
връзка с изпълнение на Решение № 405 от Протокол № 15/17.12.2024 
г. на Общински съвет Созопол, съгласно Решение по т. 3 от Протокол 
№ 2/30.01.2025 г. на Комисия чл. 59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със 
Заповед № 8-Z-404/11.04.2024 г. на Кмета на община Созопол, открива 
публичен търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот – частна 
общинска собственост, представляващ: ПИ с пл. № 29.412 /двадесет и 
девет, точка, четиристотин и дванадесет/, с площ 280 кв.м. /двеста и 
осемдесет квадратни метра/, намиращ се в общ. Созопол, с. Росен, м. 
„Куш бунар“, с ТПТ: „Земеделска земя“, НТП: „Земеделска земя по §4 
от ПЗР на ЗСПЗЗ“, по плана на новообразуваните имоти на м. „Куш 
бунар“, одобрен със Заповед № РД-09-59/15.12.2022 г., на областен 
управител на Област Бургас, със граници: север: пл. № 29.411, изток: 
пл. № 29.413, юг: пл. № 29.16, запад: № I-14.15.

Начална тръжна продажна цена да се ползва одобрената пазарна 
оценка, изготвена от лицензиран оценител в размер на 7 230,00 лв. /
седем хиляди двеста и тридесет лева/, без ДДС.

Стъпка за наддаване 361,50 лв. /триста шестдесет и един лева и 
петдесет стотинки/ -5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 723,00 лв. /седем-
стотин двадесет и три лева/ - 10% от началната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол при 
„ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 CECB 9790 
3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 30,00 лв. /тридесет лева/ без ДДС.
Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за администра-

тивно и информационно обслужване, находящ се в Административната 
сграда на Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, 
но до 12:00 ч. на 24.02.2025 г.

Право на участие имат физически и юридически лица, като ЕТ и 
ЮЛ не трябва да са в процедура по ликвидация или обявяване в 
несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната процедура се подават лично 
от кандидатите или от техни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в Цен-
търа за административно и информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2 до 17.15 часа на 24.02.2025 г. Върху плика се отбелязват 
името на участника и цялостното наименование на обекта. В плика с 
предложението за участие се представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на подаване на предложението 
се представя копие от документа, доказващ внасянето на депозита. В 
плика се прилагат и документи, установяващи представителната власт 
на упълномощеното лице. 

  Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връчване на заповедта за 
обявяване на резултатите, внася по сметка на Община Созопол, предло-
жената от него цена увеличена с местен данък, с включено ДДС, като от 
нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в определен 
от общинската администрация ден и час в срока определен по-горе след 
предварителна заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 25.02.2025 г. от 14:20 часа в сградата на 
община Созопол в съответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета 
на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за придобиване, управле-
ние и разпореждане с общинска собственост на община Созопол, и във 
връзка с изпълнение на Решение № 404 от Протокол № 15/17.12.2024 
г. на Общински съвет Созопол, съгласно Решение по т. 2 от Протокол 
№ 2/30.01.2025 г. на Комисия чл. 59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със 
Заповед № 8-Z-404/11.04.2024 г. на Кмета на община Созопол, открива 
публичен търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот – частна 
общинска собственост, представляващ: ПИ с пл. № 29.403 /двадесет и 
девет, точка, четиристотин и три/, с площ 1 578 кв.м. /хиляда петстотин 
седемдесет и осем квадратни метра/, намиращ се в общ. Созопол, с. 
Росен, м. „Куш бунар“, с ТПТ: „Земеделска земя“, НТП: „Земеделска 
земя по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ“, по плана на новообразуваните имоти 
на м. „Куш бунар“, одобрен със Заповед № РД-09-59/15.12.2022 г., 
на областен управител на Област Бургас, със граници: север: пл. № 
29.409 – река, изток: пл. № 29.413, юг: 29.411, пл. № 29.13, пл. № 
29.12, запад: пл. № 29.408.

Начална тръжна продажна цена да се ползва одобрената пазарна 
оценка, изготвена от лицензиран оценител в размер на 40 750,00 лв. /
четиридесет хилади седемстотин и петдесет лева/, без ДДС.

Стъпка за наддаване 2 037,50 лв. /две хиляди тридесет и седем 
лева и петдесет стотинки/ -5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 4 075,00 лв. /четири 
хиляди седемдесет и пет лева/ - 10% от началната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол при 
„ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 CECB 9790 
3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 30,00 лв. /тридесет лева/ без ДДС.
Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за администра-

тивно и информационно обслужване, находящ се в Административната 
сграда на Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, 
но до 12:00 ч. на 24.02.2025 г.

Право на участие имат физически и юридически лица, като ЕТ и 
ЮЛ не трябва да са в процедура по ликвидация или обявяване в 
несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната процедура се подават лично 
от кандидатите или от техни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в Цен-
търа за административно и информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2 до 17.15 часа на 24.02.2025 г. Върху плика се отбелязват 
името на участника и цялостното наименование на обекта. В плика с 
предложението за участие се представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на подаване на предложението 
се представя копие от документа, доказващ внасянето на депозита. В 
плика се прилагат и документи, установяващи представителната власт 
на упълномощеното лице. 

  Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връчване на заповедта за 
обявяване на резултатите, внася по сметка на Община Созопол, предло-
жената от него цена увеличена с местен данък, с включено ДДС, като от 
нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в определен 
от общинската администрация ден и час в срока определен по-горе след 
предварителна заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 25.02.2025 г. от 14:10 часа в сградата на 
община Созопол в съответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета 
на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за придобиване, управле-
ние и разпореждане с общинска собственост на община Созопол, и във 
връзка с изпълнение на Решение № 402 от Протокол № 15/17.12.2024 
г. на Общински съвет Созопол, съгласно Решение по т. 1 от Протокол 
№ 2/30.01.2025 г. на Комисия чл. 59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със 
Заповед № 8-Z-404/11.04.2024 г. на Кмета на община Созопол, открива 
публичен търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот – частна 
общинска собственост, представляващ: ПИ с пл. № 29.404 /двадесет и 
девет, точка, четиристотин и четири/, с площ 474 кв.м. /четиристотин 
седемдесет и четири квадратни метра/, намиращ се в общ. Созопол, с. 
Росен, м. „Куш бунар“, с ТПТ: „Земеделска земя“, НТП: „Земеделска 
земя по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ“, по плана на новообразуваните имоти 
на м. „Куш бунар“, одобрен със Заповед № РД-09-59/15.12.2022 г., 
на областен управител на Област Бургас, със граници: север: край на 
зона по §4, изток: пл. № 29.8, юг: пл. № 29.405, запад: пл. № 29.405.

Начална тръжна продажна цена да се ползва одобрената пазарна 
оценка, изготвена от лицензиран оценител в размер на 12 240,00 лв. /
дванадесет хиляди двеста и четиридесет лева/, без ДДС.

Стъпка за наддаване 1 224,00 лв. /хиляда двеста двадесет и четири 
лева/ -5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 612,00 лв. /шестстотин 
и дванадесет лева/ - 10% от началната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол при 
„ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 CECB 9790 
3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 30,00 лв. /тридесет лева/ без ДДС.
Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за администра-

тивно и информационно обслужване, находящ се в Административната 
сграда на Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, 
но до 12:00 ч. на 24.02.2025 г.

Право на участие имат физически и юридически лица, като ЕТ и 
ЮЛ не трябва да са в процедура по ликвидация или обявяване в 
несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната процедура се подават лично 
от кандидатите или от техни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в Цен-
търа за административно и информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2 до 17.15 часа на 24.02.2025 г. Върху плика се отбелязват 
името на участника и цялостното наименование на обекта. В плика с 
предложението за участие се представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на подаване на предложението 
се представя копие от документа, доказващ внасянето на депозита. В 
плика се прилагат и документи, установяващи представителната власт 
на упълномощеното лице. 

  Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връчване на заповедта за 
обявяване на резултатите, внася по сметка на Община Созопол, предло-
жената от него цена увеличена с местен данък, с включено ДДС, като от 
нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в определен 
от общинската администрация ден и час в срока определен по-горе след 
предварителна заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 25.02.2025 г. от 14:00 часа в сградата на 
община Созопол в съответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета 
на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

Община Созопол и 
Българска федерация по лека атлетика 

ви канят на представянето 
на календара на състезанията 

от движението „Рън България“!
Заповядайте на събитието, където ще разберете 

всички подробности за предстоящите бягания и как 
можете да се включите в най-голямото бягащо дви-
жение в България!

Не пропускайте възможността да се запишете и да 
бъдете част от състезанията през 2025 г.
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„Слънчев будилник“ – нов монумент 
в Созопол в чест на просветителите

Редактор 
БЕТИНА ДОЛАПЧИЕВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg

Продължение от стр. 1

 Със съдействието на ръководство-
то на училище „Св. св. Кирил и Мето-
дий” и с помощта на архивите в Бургас 
и Габрово, художникът е успял да из-
дири стотици имена, които ще бъдат 
изписани на монумента, за да се помнят 
от поколенията.

За съжаление, в архивите не са за-
пазени имената на учителите и въз-
питателите, работили в периода 
между 1903 и 1940 година, но общин-
ската администрация апелира към 
гражданите, които разполагат с 

информация или спомени, да се свържат 
с градска художествена галерия „Яни 
Хрисопулос“. Това ще помогне за по-
пълването на липсващите имена и ще 
бъде важен принос за пълнотата на 
проекта.

Монументът „Слънчев будилник” 
ще бъде не само художествено и архи-
тектурно постижение, но и значим 
символ на благодарност и уважение 
към хората, които са се посветили на 
образованието и културното развитие 
на Созопол.

Очакваме ви на откриване през 
месец май 2025 година!

Преди скулптурирането на „Слънчевия будилник“
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всички проекти, които се 
изпълняват в Общината в 
сферата на социалните услу-
ги, като се стремя и да след-
вам натовареното темпо на 
отварянето на новите про-
цедури за кандидатстване по 
оперативните програми, за 
да използваме всички възмож-
ности за развитие и модер-
низиране, за разширяване на 
социалните услуги в Бургас. 

– Персоналът в социални-
те услуги на територията 
на община Бургас достатъ-
чен ли е?

– Както и в цялата страна, 
и при нас осигуряването на 
достатъчно хора, които да 
работят в социалните услу-
ги е сериозно предизвикател-
ство. Но ние работим актив-
но по привличането на нови 
специалисти, включително 
чрез обучения и подобряване 
условията на труд. Важно е 
социалните услуги да разпо-
лагат с достатъчно добре 
подготвен персонал, за да 
отговорят адекватно на 
нуждите на хората на Бургас. 

– В Бургас през 2023 година 
бе поставено началото на 
телемедицинските консул-
тации с общински социални 
звена. Докъде се разви този 
проект в момента?

– Проектът на община 
Бургас се развива според 
предварителните очаквания 
и в контекста на проектите 
в областта на здравеопазва-
нето. Когато стартирахме 
през 2023 г., не бяхме съвсем 
наясно колко многокомпо-
нентна и комплексна може 
да бъде тази услуга – от 
просто един контакт с лекар 
„през компютъра“ – до сери-
озна възможност за просле-
дяване състоянието на 
възрастните хора, а ако ус-
пеем и да надградим създаде-
ното (Община Бургас ще 
кандидатства с проектно 
предложение за изпълнение 
на дейности по проект „Ин-
тегрирана здравно-социална 
грижа“) – ще изградим ком-
плексен център за подкрепа 
на възрастните и самотно 
живеещи хора в общината. 

Проектът е естествено 
продължение на две предход-
ни изключително полезни 
инициативи на Общината – 
Патронажната грижа по 
домовете на хора в надтру-
доспособна възраст и рабо-
тата на досегашния Център 
за телемедицина. 

Бъдещият проект ще ни 
помогне да ангажираме както 
допълнителен човешки ресурс, 
така и да осигурим ново, мо-
дерно оборудване. 

– И пак в логиката на гор-
ния въпрос от тази година 
се постави началото на 
„дигитален асистент“ за 
болните и самотни хора в 
Бургас. Има ли вече такива, 
които са обучени и ползват 
първите 50 гривни? 

– Интересът към гривните 
надхвърли многократно 
предлагането. Благодарение 
на отличния екип и цялост-
ната визия на Валентина 
Станкова – управител на 
Домашен социален патронаж 
– дигиталният асистент 
направи отличен дебют сред 
първите си 50 потребители. 
Тепърва ще имаме възможност 
да направим услугата по-дос-
тъпна, като добавим още 
потребители и разширим 
обхвата на предоставяната 
услуга.

– До каква степен социал-
ните услуги успяват да 
стигнат до самотните 
стари хора и хора с уврежда-
ния в цялата община?

– Имаме добре изградена 
мрежа от социални услуги, 
която се стремим постоянно 
да усъвършенстваме. Соци-
алните работници, домаш-
ните помощници и мобилни-
те екипи на Домашен социален 
патронаж активно работят 
с уязвимите групи, стремим 
се да разширяваме обхвата на 
услугите, които предлагаме, 
но винаги има нужда от до-
пълнителни ресурси и разши-
ряване на капацитета. Имен-
но и това ще бъде и акцент в 
тази сфера през следващите 
няколко години.

– Каква е подкрепата, 
която получават семейства 

в риск – деца с един родител, 
бедни семейства, млади 
майки?

– Община Бургас осигурява 
еднократна помощ при раж-
дане или осиновяване на деца 
от жители на община Бургас, 
а също така и финансова 
подкрепа за партньори, кои-
то прибягват до инвитро 
процедури. Имам удоволст-
вието да работя с екипите 
на два прекрасни центъра за 
обществена подкрепа, които 
винаги са в готовност да 
окажат подкрепа на лица, 
които са поставени в риско-
ва ситуация.

– Колко потребители се 
възползва от услугата „То-
пъл обяд“?

– Към настоящия момент 
топъл обяд получават 180 
потребители на социалната 
услуга. Основната цел на 
Програмата е да допринесе за 
цялостната национална и 
общностна политика за 
смекчаване и намаляване на 
бедността, и за преодолява-
не на социалното изключване, 
посредством справяне с про-
блемите в ежедневния живот 
на хора, които живеят в 
крайна бедност, изпитват 
тежки материални лишения 
и живеят в социална изолация.

– Вярно, че все още няма 
национален бюджет, а от 
там и вие не сте наясно с 
какъв финансов ресурс ще 
разполагате през настояща-
та година, но въпреки това 
споделете в по-кратък хо-
ризонт какво предстои в 
сферата на социалните 
дейности? 

– Наясно сме с рамката на 
бюджета. Предстои ни под-
писване на договор за безвъз-
мездна финансова помощ за 
предоставяне на три нови 
социални услуги по Програма 
за развитие на човешките 
ресурси. И стартиране на 
строителните дейности за 
изграждане на сградата на 
новия дом за стари хора, кой-
то ще бъде ситуиран в квартал 
„Ветрен“ – този път с ресурс 
по Плана за възстановяване 
и устойчивост. Продължава-

ме предоставянето на всички 
останали услуги, с мисъл 
върху бъдещата реформа и 
създаване на устойчивост на 
дейностите по проект „Ук-
репване на общинския капа-
цитет“, чрез което ще под-
крепим експертите, които 
ще осъществяват дейност-
ите по насочване на потреби-
телите на социални услуги, 
за което ще трябва да разчи-
таме на собствен ресурс.

– Има ли програми в процес 
на трансформация и какво 
налага тя да се случи?

– За някои от програмите 
се налага да бъдат променени 
– било поради промяна в усло-
вията на финансиращия ме-
ханизъм – било по друга при-
чина. Общината реагира на 
тези промени и търси начин, 
както да бъде запазен броят 
на потребителите, така и 
да се съхрани, дори надгради 
обхватът на предоставяни-
те услуги. 

– Как се осигурява подслон 
за лица в кризисна ситуация, 
за деца, пострадали от до-
машно насилие и деца, жерт-
ви на трафик и осигуряване 
на подслон за пълнолетни 
лица, пострадали от домаш-
но насилие и лица жертви 
на трафик – достатъчно ли 
са местата? Предстои ли 
някаква форма на разширя-
ване?

– В Бургас има кризисни 
центрове, които предоставят 
подслон и подкрепа на жерт-
вите на насилие и трафик. 
Въпреки това, търсенето на 
подобни услуги нараства, 
затова ще търсим подкрепа 
от държавата за изграждане 
на допълнителен капацитет. 
След законодателната про-
мяна, известна като поправ-
ката „Дебора“, издадените 
ограничителни заповеди по 
Закона за защита от домаш-
но насилие за 2024 година са 
над 5000, което представля-
ва увеличение от над 20 про-
цента, спрямо предходната 
година.

– На кого разчитате при 
работа по различните пре-
венции?

– Работим в тясно сътруд-
ничество с различни инсти-
туции – здравни и социални 
служби, неправителствени 
организации, училища и до-
броволци. 

Имаме различни програми 
за профилактика в детско и 
училищно здравеопазване, 
като едновременно с това 
работим по това да се разши-
ри обхватът на програмите, 
както и те да бъдат проме-
няни съобразно промяната в 
средата. 

В момента в процес на 
подготовка е голям проект 
на Община Бургас, в партньор-
ство с още 17 общини за въ-
веждане на нов модел на 
детско здравеопазване, в 
който основен акцент са 
именно профилактиката и 
превенцията на социално 
значими и характерни за 
детската възраст заболява-
ния. Нашата дирекция работи 
в тясно сътрудничество с 
другите две дирекции „Обра-
зование и младежки полити-
ки“ и „Демографски политики, 
мониторинг и координация“ 
– не само за да постигнем за-
ложените цели, но и да очер-
таем иновативни пътища за 
подобряването на детското 
здраве като основа за по-до-
брото здраве за всички граж-
дани и условие за постигане 
на демографските приоритет 
на Община Бургас. 

-н Борисов, от няколко месе-
ца вие сте директор дирекция 
„Здравеопазване, превенции 
и социални дейности“ – чувст-
вате ли се вече в свои води?

– Благодарен съм за гласу-
ваното доверие от страна на 
господин Николов, като съз-
навам, че то е и огромно 
предизвикателство. Така че 
аз съм решен да направя всич-
ко по силите си, за да го опра-
вдая и да помогна в реализа-
цията на основните проекти 
на Община Бургас в сектори-
те на здравеопазването и 
социалните услуги, както и 
за справяне с ежедневните 
пречки и проблеми, които са 
иманентна част от тези 
толкова всеобхватни и със 
силен обществен резонанс, 
сфери. Със силния екип, който 
е изграден в Дирекцията, а и 
вярвам, ще съумея да надгра-
дя – ще продължим да разви-
ваме постигнатото до мо-
мента. За мен верният път 
е изграждането и поддържа-
нето на доверие между от-
делните институции чрез 
постоянна комуникация.

– Кое бе първото нещо, 
което направихте в работа-
та си като директор?

– Проведох разговори с ос-
новните експерти във всички 
сфери, за да видя кои са пре-
дизвикателствата, пробле-
мите и възможностите в 
различните услуги от тяхна 
гледна точка. Заедно с това 
обсъдих и с ресорния замест-
ник-кмет Михаил Ненов 
приоритетите за развитие 
на двете сфери. Запознах се с 

„
Подготвяме  
проект в парт-
ньорство с още  
17 общини за 
въвеждане на 
нов модел на 
детско здраве-
опазване

 Даниел Борисов е завършил право във 
Варненския свободен университет 
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Имаме добре изградена 
мрежа от социални услуги, 
която продължаваме 
да усъвършенстваме
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МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Ще ви разкажем за нашия 
герой чрез негова любима 
бакърджийска приказка, 
която е част от книгата 
„Медникарството в Родоп-
ската област“ на Анастас 
Примовски. В нея се говори 
как Дяволът опитва да из-
мами един медникар, но се 
оказва, че някои медникари 
са по-хитри от него и един 
от тях успява да измами самия 
Дявол. Разярен от това, Дя-
волът се пуква от яд. Отто-
гава, където работи медникар 
или калайджия, се носи ми-
ризмата на пукнатия Дявол.

А къде в Източна България 
може да се усети тази уни-
кална миризма? В Айтос, и 
по-точно в работилницата 
на Евгений Русев-Цъко, раз-
положена в Етнографския 
комплекс „Генгер“.

Без ентусиазъм 
няма майсторство 

Евгений Русев е калайджий-
ски внук и грънчарски правнук. 
Той разказва, че когато дядо 
му е дошъл в Айтос от 
карнобатското село Ракли-
ца, е поумнял и е станал 
кръчмарин. В работилница-
та на Цъко на стената виси 
майсторското свидетелство 
на дядо му, което му напомня 
за корените и за първите му 
стъпки в занаятчийската 
традиция.

Посещавал е кръжоци по 
дърворезба и други занаят-
чийски изкуства. Но когато 
разбрал, че търсят майстор 
медникар, решил да се пробва. 
Тази година ще отбележи 35 
години, откакто се е посветил 
на медникарството. Въпреки 
многото години опит, той 
усеща, че има още много неща, 
които може да научи, но няма 
на кого да ги предаде – имал е 
само няколко ученици.

Евгений обаче не се зани-
мава само с медникарството. 
Преди време е бил активен в 
сферата на строителство-
то. Сега си е купил къща в 
Котелския Балкан, която е 
на внушителните 150 години, 
и е започнал процес по нейна-
та реставрация. Той работи 
и като охранител, като от 
тази си дейност почива на 4 
дена, което му дава възмож-
ност да се посвети на занаята 
или реставрацията. 

Въпреки трудностите, 
често се шегува, че е ОББ – 
охранител, бояджия и бакър-
джия. „Навремето така ни 
учеха – да станем многостран-
но развити личности, а след 
това и всестранно. Но аз 
явно пак нещо не съм дочул и 
станах много странно раз-
вита личност“, шеговито 
казва той.

Евгений е ученик на големия 
майстор Петър Паунов, като 
при него е учил четири месе-
ца в Габрово. В Айтос имало 
един възрастен майстор, 
който вече не можел да го 
обучава. Когато се върнал от 
Габрово, бай Делю Поборников 
му продал наковалните си за 
символична сума. Без кола и 
с един сноп железа, Цъко 
преминал през целия град. 
„Добре, че ме видя един при-
ятел как плета крака и ми 
помогна“, спомня си той. 

„Ще направя дявол, 
ако ща“

Медникарството е много 
стар занаят, който още 
траките са практикували. 

По думите му се обработва-
ли повече благородни метали. 
Техниките обаче са почти 
същите и днес. 

„Казандзакис в „Алексис 
Зорбас“ пише за грънчарство-
то следното: „Обичах като 
луд този занаят. Фучи калта, 
ти сядаш на колелото и си 
казваш: ще направя делва, ще 
направя паница, ще направя 
светилник, ще направя дявол, 
ако ща!“. И в медникарството 
е така, само че с по-малко 
кал“, категоричен е майсто-
рът. И допълва, че с желание 
и фантазия всичко се пости-
га. 

Традиционните предмети, 
които изработва, са съчета-
ни с негови иновации, като 
котленица, на която напо-
следък добавя кози рог. Чес-
то гравира предметите си, 
което не е характерно за 
повечето му колеги, защото, 
както казва Евгений, не им 
се занимава. 

Преди време подписвал 
произведенията си с „Ц“, 
заради прякора си – Цъко. 
Защо го наричат така, той 
самият не знае. Сега в стра-

ната са останали десетина 
майстори като него и той 
шеговито казва, че е най-
добрият медникар в Източ-
на България, защото... прос-
то няма друг. Стилът му, 
дори и да не иска, става 
разпознаваем.

Гледайки майсторите в 
Иран, които правят неверо-
ятни изделия, той признава, 
че е невъзможно да се конку-
рира с тях. „Друго е с Евгений 
Русев да се боря“, признава 
Цъко. 

Работа с 
материалите 

Евгений работи основно 
с мед, месинг и понякога 

сребро. Спомня си как, 
когато за първи път 

изработил сребърен 
поданиптер, бил 

много горд със 
себе си, но по-

късно научил, 
ч е  т о в а 

всъщност 
е леген за 
измиване 
на крака 

от Древна 
Гърция. Съ-

що така е 
изработвал 

и пафти от 
сребро.

Материалите днес са 
лесни за набавяне. Преди е 
ходил до София и е трябвало 
да членува в специални орга-
низации като „Задругата на 
майсторите на народните 
художествени занаяти“, но 
сега ги купува от Бургас. 
Цената на медта, която 
преди била 2.90 лева за кило-
грам, сега е 30 лева.

Необичайни 
поръчки

Миналото лято Евгений 
създал портрет на семейство 
от мед. Размерите му били 
1.50 на 1 метър, а работата 
по него му отнела цялото 
лято. Първата глава на 
портрета излизала около 19 
сантиметра от фона.

Една чаша, която го зава-
рихме да прави преди среща-
та, би му отнела около месец. 
Но това е при условие, че 
работи върху нея по 8 часа на 
ден през 22 работни дни.

А за всички детайли, кои-
то гравира на предметите, 
той споделя следната мисъл 
на Кърт Вонегът: „Не тряб-
ва непременно да сте луд, за 
да работите при нас, но все 
пак помага!“. 

Методи на 
изработка 

Основните техники, кои-
то използва при изработка-
та на медни изделия, са из-
тегляне и набиване. „Оттам 
нататък правиш дяволи и 
други неща“. 

След това, с помощта на 
различни инструменти като 
чуковете, които се разделят 
на две групи – нария и пердах, 
започва да формира и изглаж-
да. Нарията е този вид чук, 
който има правоъгълна му-
цуна, а пердахът е с квадрат-
на. 

Куракът пък позволява да 
се работи от вътрешната 
страна на изделията, както 
е например при кафениците. 
А като споменахме кафеника, 
Евгений Русев има да ни спо-
дели една любопитна история. 
Негов съученик му поръчал 
да му направи един кафеник. 
Само че по погрешка Цъко го 
изработил за лява ръка. За-
това решил да го даде на 
дъщеря си, която е левичар-
ка. Изпратил ѝ го по колет, 
но по време на пътуването 
някакви сладка са се разтекли 
и англичаните го изхвърлили. 
После разказал историята 
на приятеля си, за когото 
първоначално бил направен 
кафеникът. И се оказало, че 
съученикът му, с когото се 
познават от 50 години, всъщ-
ност е левичар, който само 
пишел с дясната ръка. „Явно 
кафеникът си е бил за него“. 

Приемственост 
между поколенията

Синът на Евгений тръгнал 
да учи дизайн, което съвсем 
не е случайно, защото и Цъко, 
макар и под различна форма, 
може да се каже, че практи-
кува нещо като дизайн в ра-
ботата си. Това създава ня-
каква приемственост между 
поколенията, макар тя да не 
е пряка. Евгений си спомня 
как, когато синът му бил 
малък и в къщата им дошли 
гости, Теодосий хващал ка-
лема и започвал да гравира. 
Той се хвалел с уменията си 
и показвал на всички какво 
може да сътвори. 

Що се отнася до дъщеря 
му, тя поела по друг път, 
свързан със занаята на майка 
си – психотерапията. Евгений 
споделя, че душата също е 

материал, който изисква 
внимателно и умело отно-
шение, точно както при из-
работването на физически 
предмети. Така се оказва, че 
независимо от разликите в 
професиите, всъщност има 
една обща черта – и в психо-
терапията, и в медникар-
ството е нужно да се „пипа” 
внимателно, за да се постиг-
не желаният резултат.

Печалбата от 
занаята

За Евгений медникарство-
то не носи големи финансови 
приходи, но това не му пречи 
да го обича и да продължава 
да се занимава с него. За Цъко 
най-важното не е печалбата, 
а удоволствието, което му 
дава самият процес на създа-
ване на изделията. Той нами-
ра радост в изкуството на 
медникарството и в ината 
да продължава да го практи-
кува, независимо от трудно-
стите, с които се сблъсква. 

Младите и техните 
интереси 

Евгений наблюдава, че 
младите се интересуват от 
занаятите, но много от тях 
не са готови да вложат всич-
ките си усилия. Всеки иска 
бързи резултати. Според 
него, не само че младите не 
искат да се посветят дълго 
време на занаятите, но и 
законовата рамка за това е 
отблъскваща. За да станеш 
законен майстор медникар, 
трябва да учиш 7 години. Но 
кой би се посветил на такова 
обучение, когато за толкова 
време може да стане лекар, 
например? „Кой ще е този, 
който ще учи колкото един 
лекар и ще стане бараба“, 
пита занаятчията. Бараба 
или не, Цъко е един от мал-
кото останали медникари в 
страната. И нека повторим, 
ако трябва и ще потретим, 
макар и да срещнем отпор от 
негова страна, че е най-до-
брият в Източна България. 

Внимание и грижа. Медникарите, които „пипат“ предметите също толкова 
прецизно, колкото психиатрите – душата
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Евгений Русев: Занаят, инат и 
миризмата на пукнат Дявол

Предмети, изработени от майстора                       ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Портрет на семейство от мед, изработен от Евгений Русев 
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Евгений Русев
ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА
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Обединение. Център „Алеф“ застана зад каузата за толерантност и устойчиви политики

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Центърът за еврейско-
българско сътрудничество 
„Алеф“ затвърди ключова-
та си роля в насърчаването 
на толерантността с 
проведената в Бургас кон-
ференция „Създаване на 
устойчиви общински поли-
тики срещу речта на омра-
зата“. Събитието събра 
представители на дванаде-
сет общини от региона, 
кметове, институции и 
медии, които обсъдиха добри 
практики и стратегии за 
справяне с езика на омраза-
та. Конференцията е част 
от инициативата „Толе-
рантност срещу омразата 
– прилагане ценностите на 
ЕС в мултикултурното 
общество на Бургаска об-
ласт“, финансирана от 
Европейския съюз и фонда-
ция „Работилница за граж-
дански инициативи“.

Председателят на „Алеф“ 
Алберта Алкалай отбеляза 
в своята приветствена реч 
съвпадението с годишнина-
та от освобождаването на 
Аушвиц – най-зловещия лагер 
на смъртта от Холокоста 
ден по-рано. „Холокостът 
не е започнал с построява-
нето на газовите камери. 
Той е започнал с езика на 
омразата“, подчерта тя и 
коментира, че според изчис-
ления, ако трябва да почетем 
с минута мълчание поот-
делно всяка една от жерт-
вите на Холокоста, ще 
трябва да мълчим 11 години 
и половина. „Днес сме точно 
затова тук, за да не мълчим“, 
отбеляза Алкалай. Тя раз-
каза за дейностите в рам-
ките на инициативата 
„Толерантност срещу ом-
разата – прилагане ценно-
стите на ЕС в мултикул-
т у р н о т о  о б щ е с т в о  в 
Бургаска област“. Част от 
тях са срещи с учителите 
и възпитатели, както и 
конкурс за тематично уче-
ническо видео против езика 
на омразата. Участниците 
в конференцията изгледаха 
късометражния филм, спе-
челил първо място на въз-

питаниците на Основно 
училище „Добри Чинтулов“ 
в Бургас. В рамките на про-
екта предстои издаването 
и на 12 броя списания, насо-
чени към широката публика 
с фокус върху различните 
етноси в морския град. „Тях-
на основна цел е да покаже, 
че сме сходни в различията 
си. Тезата ни е, че Бургас се 
е развил като територия 
на човечността, където 
етнос и религиозна принад-
лежност нямат значение. 
Значение имат само общо-
човешките ценности“, ко-
ментира Алберта Алкалай. 
Изданията ще включват 
любопитна информация за 
историята, кулинарията и 
дори аспекти от хумора на 
различните етнически 
общности.

Кметовете на общините 
в Бургаска област сподели-
ха свои примери за успешни 
политики и подчертаха 
значението на активната 
борба с разделението в об-
ществото.

„Мисля, че трябва да го-
ворим повече за добрите 
примери. Те могат да се 
противопоставят на речта 
на омразата“, заяви кметът 
на Поморие Иван Алексиев, 
който разказа за случаи в 
своята община, когато 
артикулите със свастики 
и чаши с образа на Путин 
бяха иззети след сигнали от 
граждани. „Добрите приме-
ри имат силата да влияят 
на хората и да изграждат 
доверие“, допълни той.

Кметът на Царево Марин 
Киров обърна внимание на 
социалните мрежи, които 
често се превръщат в ос-
новен източник на език на 
омразата. „Социалните 
мрежи доведоха дотам, че 
езикът на омразата да се 
появява анонимно от вся-
какви нива. Това е следствие 
от огромното разделение 
между хората. Нужно е 
връщане към ценностите 
във взаимоотношенията 
между хората“, подчерта 
Киров.

Заместник-кметът на 
Бургас Михаил Ненов също 
посочи, че обществото 

трябва да обърне внимание 
на нормализирането на 
речта на омразата. „Дълбо-
кото разделение в нашето 
общество е трудно за изко-
реняване, но е наша отго-
ворност да се научим да 
разпознаваме езика на ом-
разата и да не го подмина-
ваме. Виждаме го в образо-
вателната система, но го 
виждаме и в нормализира-
нето на думите между де-
цата, в семейството. Срамен 
пресен пример е този, кога-
то водещ български лекар 
използва пример с оцелели-
те от лагерите на смъртта 
на Холокоста като пример 
и доказателство за успеха 
на гладолечението. Тази 
нормализация заличава 
речта на омразата като 
такава и е наш ангажимент 
да се научим отново да я 
разпознаваме и да не я под-
минаваме“, коментира още 
Ненов.

Кметът на Малко Тър-
ново Илиян Янчев подчерта, 
че обществото е изправено 
пред морална криза. „Злото 
изплува на повърхността, 
а доброто често бива по-
тъпкано. Хората все по-
малко се обръщат към до-
брото и все повече се 
фокусират върху негатив-
ното. Но въпреки това 
вярвам, че доброто винаги 
побеждава“, каза Янчев.

За устойчивите практи-
ки в създаването на спло-
тено общество говори 
кметът на Приморско Иван 
Гайков. „Водим добра соци-
ална политика, подпомага-
ме всички деца, които искат 
да се включат в активности. 
Дискриминацията остава 
на заден план в най-ранна 
детска възраст и това е 
много важно. За щастие сме 
черноморска община, която 
се радва на интереса на 
туристите. Това дава на 
нашите съграждани да 
участват пряко и непряко 
в различни процеси, особено 
през лятото. Така се сфор-
мира стабилно общество“, 
каза още той. 

Заместник-кметът на 
Айтос Калоян Калоянов 
изрази мнението, че пробле-

мът може да се намали като 
ефект. „Езикът на омраза-
та се поражда от страх от 
неприкосновеност и други. 
В нашата община има соци-
ални и здравни медиатори. 
Работим по проект за съз-
даване на младежки център, 
в който също ще работят 
такива. Нужна е национална 
политика, която да обеди-
ни усилията на държавни и 
общински структури“, до-
пълни Калоянов.

Единственият специали-
зиран за защита от дискри-
минация държавен орган у 
нас е Комисията за защита 
от дискриминация (КЗД). 
Златина Дукова, член на 
Комисията, бе специален 
гост на конференцията. Тя 
представи правомощията 
на държавния регулатор да 
разглежда и решава случаи 
на дискриминация, а при 
констатирани нарушения 
да налага принудителни 
административни мерки. 

„Случаи на дискриминация 
и нарушени права достигат 
доста често до нас. КЗД 
разглежда проявите на 
слово на омраза като специ-
фична форма на дискрими-
н а ц и я .  С п е ц и ф и ч н а т а 
форма е тормоз. Друг закон, 
като Наказателния кодекс, 
инкриминира и превръща в 
престъпление езика на ом-
разата. Най-често става 
дума за обществени прояви. 
Словото на омразата много 
добре се чувства в електрон-
на среда, в интернет среда, 
където хората в много 

случаи са анонимни, където 
могат да си говорят какво-
то и както пожелаят, без 
да се притесняват, че могат 
да бъдат санкционирани за 
това, което е жалко, защо-
то действително е така. И 
в електронна среда най-
често се прекрачва тънка-
та червена линия, която 
п р е в р ъ щ а  с в о б о д н о т о 
слово в слово на омраза. 
Борбата е много трудна, 
продължителна и с неясен 
резултат“, каза Златина 
Дукова, като посочи и кон-
кретни примери, които 
Комисията е разглеждала 
през последните години. 

С презентация по темата 
в конференцията се включи 
и Цветелина Рандева, облас-
тен говорител на МВР – 
Бургас. Тя направи преглед 
на ангажиментите и реак-
циите на МВР в случаите на 
регистрирана реч на омра-
зата и агресия, породена от 
нея. 

Конференцията се фоку-
сира и върху ролята на ме-
диите за разпространение 
на позитивни послания. 
Главният редактор на в. 
„Черноморски фар” Силвия 
Шатърова даде конкретни 
примери за промените в 
речта и изказа на медиите 
– освободени в първите 30 
години от либерализацията 
и значително по умерени 
сега, след въвеждане на оп-
ределени регулатори. 

С презентации и изклю-
чително интересна дискусия 
за работата им с малцин-

ствени групи на терен се 
включиха Олга Вихристюк, 
психолог и младежки работ-
ник, и Георги Атанасов, об-
разователен медиатор от 
Младежки международен 
център – Бургас.

Участниците в събити-
ето се обединиха около не-
обходимостта общинските 
и държавни институции да 
създават инициативи, 
включващи участие на граж-
даните за социално приоб-
щаване. Изразиха готовност 
местните власти да разра-
ботят специализирана 
местна стратегия за нама-
ляване риска от радикали-
зация, най-вече в интернет 
пространството; както и 
да се създадат специализи-
рани мерки за недопускане 
училищата в региона да 
станат територия за раз-
пространение на езика на 
омразата и насилието.    

В края на конференцията 
Алберта Алкалай беше удос-
тоена със специалния поче-
тен плакет на Комисията 
за защита от дискриминация 
за своя принос в насърчава-
нето на толерантността 
и защитата на правата на 
хората.

Център „Алеф“ за пореден 
път показа, че със сътруд-
ничество, образователни 
инициативи и насърчаване 
на добрия пример е възмож-
но да се създаде устойчив 
модел за противопоставя-
не на езика на омразата и 
изграждане на по-сплотено 
общество.

Институции и общини в борбата 
срещу речта на омразата

Форумът бе открит от председателя на „Алеф“ Алберта Алкалай, която приветства участни-
ците. Кметовете на Малко Търново, Поморие и Приморско споделиха свои примери

Заместник-кметът на Община Бургас Михаил Ненов (вдясно) обобщи в края на конференцията, че 
има хора пропасти и хора мостове, каквито са организаторите и младежките работници Олга 
Вихристюк и Георги Атанасов                   ФОТО: ЦЕНТЪР „АЛЕФ“

Златина Дукова, член на Комисията за защита 
от дискриминация, очерта правната рамка на 
езика на омразата

Главният редактор на „Черноморски фар“ Силвия 
Шатърова очерта ролята на традиционните медии 
и разликата с онлайн медиите при отразяване на 
определени социални проблеми, които са конфликтни



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

Влогърът Слави Панайо-
тов, известен с псевдонима 
си The Clashers, предизвика 
истински фурор сред бурга-
ските тийнейджъри. Наско-
ро се състоя фен срещата му 
в известен търговски мол. 
Тя беше по повод най-новата 

му книга - „50 забравени 
места в България“. 
Младежите преживя-
ха заедно представя-
нето на книгата, 
докоснаха се до авто-
ра, запечатаха момен-
та в снимка и си взеха 

автограф.
Авторът е известен 
със своя YouTube 

канал –  THE 
CLASHERS, 

който вече има 1.5 млн. по-
следователи и 515  620  018 
гледания. Слави е първият 
български ютюбър, който 
през 2021 г. достига един 
милион абонати. Едни от 
най-популярните му пореди-
ци са свързани с „Топ класации“, 
„50 невероятни факти“ и 
„Нещата, които не искат да 

знаете“. 
Популярността на Слави 

Панайотов сред по-младите 
поколения е широка. Той 
често е цитиран от децата 
в училище, а преподаватели-
те се изправят нащрек пред 
разказаните от него истории. 

По този повод се свързахме 
с Константин Янков – учител 
по география и областен 
координатор на Синдиката 
на българските учители към 
КНСБ, който сподели, че 
ролята на учителя отдавна 
вече не се свежда до това да 
бъде източник на информация, 
защото информация има 
навсякъде. „Въпросът е дали 
знаем как да я търсим и на 
кого да се доверим“, каза той. 

„Не съм запознат с твор-
чеството на Слави Панайотов, 
но приемам с отворени обятия 
всеки един, който може да 
разпали интерес у децата 
към повече знания и повече 
учене“. 

По думите му дори и да 
приемам, че информацията, 
която ютюбърите ни пре-
доставят, е до голяма  сте-
пен невярна, то няма проблем. 
Стига да е накарала някой 
ученик да се замисли, да раз-
вие идеята си в училище и 
учителят да го подкрепи или 

да започне спор с него за 
правдивостта ѝ. А от спора 
няма нищо по-хубаво, защото 
чрез него може да се роди 
истината.

И допълни, че с удоволст-
вие подкрепя всички тези 
ентусиасти, които успяват 
да провокират интерес към 
знанията. „Ако знанията, 
получени чрез подобни видеа, 
помагат на децата да научат 
малко повече по география и 
история, то няма нищо по-
хубаво от това. Тук не става 
въпрос за ревност, свързана 
с възприятието, че учили-
щето е единствената ин-
ституция, която е призвана 
да направи тези неща. На-
против. Светът е огромен, 

информацията е необятна. 
Всеки има правото да търси 
откъдето си иска“, катего-
ричен е Янков.

Но все пак източникът на 
информацията има значение. 
Учителят даде пример за 
това, че официално се счита, 
че държавата с най-голям 
брутен вътрешен продукт 
е САЩ. Но редица икономисти 
отреждат първо място в 
тази класация на Китай. 
„Затова винаги казвам на 
учениците, че приемам и 
двата отговора за верни“. 
Той препоръча да се търси 
информация и от официални 
източници – енциклопедия, 
учебник, сборник.

А на въпроса от кой тип 

са децата, които ходят на 
срещите със Слави Панай-
отов и с други ютюбъри, 
които предлагат подобно 
съдържание, Янков отгово-
ри следното: „Най-вероят-
но тези, които ходят на 
срещите със Слави Панай-
отов, са от групата на 
малкото четящи. Защото 
огромната част от съвре-
менните ученици са от 
групата на нечетящите. Те 
не желаят да четат не само 
учебно съдържание, но и 
художествена литература. 
Те искат само да гледат. Не 
толкова и да слушат. Защо-
то да слушаш означава да 
мислиш, а те не искат това“, 
съобщи той.

Популярност. Слави Панайотов, известен с псевдонима си The Clashers, 
предизвиква фурори сред тийнейджърите
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Как хитов влогър променя начините на 
учене – погледът на бургаски географ 

ДОНА МИТЕВА

В Бургас ще бъдат изгра-
дени първите не само в 
страната, но и в Европа 
училищни лаборатории по 
изкуствен интелект. 

Проектът Burgas AI LAB е 
пилотен и цели да интегри-
ра изкуственият интелект 
в учебния процес. До момента 
23 училища вече са подали 
своите проекти за участие. 

Всяко училище на тери-
торията на общината може 
да кандидатства, като об-
щият бюджет за изгражда-
нето на лабораториите е 
значителен и включва фи-
нансиране от различни из-
точници, включително об-
щ и н с к и я  б ю д ж е т  и 
партньорства с технологич-
ни компании.  

AI Lab е иновативен проект, 
който интегрира изкустве-
ния интелект (AI) директно 
в учебния процес. Това не е 
просто обновен компютърен 
кабинет – това е платформа 
за генериране на идеи, инова-
ции и развитие, създадена да 
подготви учениците за ре-
алния свят и професиите на 
бъдещето, обясняват от 
Центъра за творческо обу-
чение.

Иновативният проект бе 
представен и на форума Future 

Skills Forum във Варшава, 
където се събраха водещи 
международни лидери и екс-
перти в сферата на изкуст-
вения интелект и образова-
нието.

„Целта на тези лабора-
тории е да се изградят умения 
за работа с изкуствен инте-
лект на три нива: потреб-
ление на инструменти с 
изкуствен интелект; създа-
ване на решения на проблеми, 
в които се прилагат инстру-

менти с изкуствен интелект 
с цел автоматизация и оп-
тимизация на решението; и 
най-високото ниво – трени-
ране и програмиране на из-
куствен интелект.

За нас е голяма гордост, че 
броени дни след официалното 
оповестяване на проекта 
получихме покана за предста-
вянето му в Полша и се очак-
ва полското министерство 
на образованието да започне 
изграждането на лаборато-
рии именно по модела на 
Бургас“, коментира зам.-кме-
тът по образование, здраве-
опазване, социални дейности 
и младежки политики.

През последните години 

Община Бургас активно ра-
боти за модернизацията и 
подобряването на образова-
телната среда. Изградихме 
нови училищни сгради и мо-
дернизирахме съществува-
щите, като въведохме мерки 
за енергийна ефективност 
и създадохме STEM центрове 
в някои училища. Осигурява 
се съвременна и благоприят-
на среда за обучение, която 
да стимулира творческото 
мислене и мотивацията за 
учене у учениците.

Първите по рода си AI 
лаборатории за българските 
училища бяха представени 
през ноември в Интер Експо 
Център в София, в рамките 

на Националната конферен-
ция „Умения за иновации в 
образованието“. Конферен-
цията бе организирана от 
Центъра за творческо обу-
чение в партньорство с 
фондация „Лъчезар Цоцорков“ 
и Министерството на обра-
зованието и науката.

Извън лабораториите, за 
другите нововъведения зам.-
кметът казва: „Стремим се 
да се движим в крачка със 
световните тенденции в 
областта на дигитализаци-
ята и автоматизацията, 
затова сме си поставили две 
основни цели в унисон с раз-
витието на индустрията. 

Първата е внедряване на 
програми за програмиране на 
квантови компютри, които 
ще бъдат следващата голя-
ма технологична революция. 

Вторият ни приоритет 
е напредък в областта на 
автоматизацията, а именно 
внедряването на индустри-
ални роботи в професионал-
ното образование. 

През 2025 г. ще бъдат 
внедрени учебни индустри-
ални роботи в Професионал-
ната гимназия по компютър-
но програмиране и иновации, 
Професионалната гимназия 
по механоелектротехника и 
електроника, Професионал-
на гимназия по електротех-
ника и електроника „Кон-

с т а н т и н  Ф о т и н о в “  и 
Професионалната гимназия 
по транспорт. 

Факт е, и че през послед-
ните години учебните заве-
дения на територията на 
общината отбелязват 
значителен напредък в сфе-
рата на роботиката“.

Ненов припомни успеха на 
Професионалната гимназия 
по компютърно програми-
ране и иновации и ОУ „Алек-
сандър Георгиев-Коджакафа-
лията“ на Международната 
олимпиада по роботика в 
Бусан, Южна Корея.

Тимът на Анислава Касъ-
рова и Ралица Стаматова 
спечели бронзов медал в ка-
тегория „Креативна идея“ 
(Creative idea), а Божидар 
Каров и Симеон Маринов 
защитиха отлично своя 
проект пред журито в кате-
гория „Креативна техника“ 
(Creative Technic). Техни мен-
тори бяха Таня Сребрева и 
Грета Стоянова от ОУ „А. Г. 
Коджакафалията“.

Професионална гимназия 
по компютърно програми-
ране спечели две специални 
награди. Отборите бяха 
съставени от Станислав 
Ташев (XII клас), Жаклин 
Янкова (X клас) и Теодор Танев 
(XI клас). Техни ръководите-
ли бяха Калоян Тотев и Ро-
сица Найденова.

„
Стремим се да се 
движим в крачка 
със световните 
тенденции в 
областта на 
дигитализация-
та и автомати-
зацията

Михаил Ненов, зам.-
кмет по образование, 
здравеопазване, 
социални дейности и 
младежки политики

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Изкуствен интелект, квантови компютри и индустриални роботи 
навлизат в бургаските училища

Първите по рода си AI лаборатории за българските училища 
бяха представени през ноември в Интер Експо Център в София, 
в рамките на Националната конференция „Умения за иновации 
в образованието“    ФОТО ОБЩИНА БУРГАС

Слави Панайотов
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Опашките от 
деца, готови 
да се видят с 

идола си 
ФОТО: ИНТЕРНЕТ 
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Франческо Кадеду заменя 
напусналия Иван Станев
Рокада. Италианецът водеше другия бургаски волейболен клуб „Дея спорт“

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
Италианският специалист 

Франческо Кадеду поема 
поста старши треньор на 
волейболния клуб „Нефто-
химик 2010“, заменяйки по-
далия оставка Иван Станев, 
съобщиха от клуба. Досега 
Кадеду водеше другия бур-
гаски тим – „Дея“, с който 
спечели Купата на България.

Решението на Станев да 
напусне дойде след загубата 
на „Нефтохимик“ с 0:3 от 
ЦСКА в 14-ия кръг на бъл-

гарското първенство. Тре-
ньорът изрази разочарова-
нието си от липсата на 
ангажираност от страна 
на някои състезатели.

„Изморих се отговорност-
та да е само моя, имам нуж-
да малко от почивка. Има 
две неща, които един със-
тезател трябва да прави 
– да играеш за това, което 
пише на гърдите ти, и за 
това, което пише на гърба 
ти. Когато не ти пука и за 
двете, е проблем. Това са 
опитни състезатели. Ко-
гато не ти пука за това 

какво ти пише на гърдите 
и си в този отбор само за да 
ти мине годината, няма как 
да стане. Каквото и да си 
говорим, няма значение. 
Някои от тях са се обърка-
ли. Да, годината ще си мине, 
без значение на кое място 
сме, те ще си тръгнат от 
тука – но да оставят нещо”, 
заяви той в интервю за 
„Макс Спорт 2“.

Очакванията към Кадеду 
са високи, като клубът се 
стреми към по-добро пред-
ставяне и нови успехи в 
първенството.

О Б Я В А

Община Айтос открива процедура за провеждане на 
конкурс за избор на управител на общинското търговско 
дружество “Айтос –Автотранспорт“ ЕООД – гр.Айтос.

І. Изисквания и критерии, на които трябва да отго-
варят кандидатите:

1. Образование – висше, образователна степен 
– минимум бакалавър; в една от следните области: 
Икономически науки, Технически науки. Специалност 
– икономика; технология и управление на транспорта;

2. Трудов стаж по специалността – минимум 5 години 
по специалността, както и опит в областта на транспорта.

3.Наличието на удостоверение за професионална 
компетентност за автомобилен превоз на пътници по 
Наредба № 11/31.10.2002г. за международен превоз на 
пътници и товари, съгласно Регламент (ЕО)№ 1071/2009 
на Европейския парламент и на Съвета от 21 октомври 
2009 е предимство;

Кандидатът следва да отговаря и на следните изисквания:
4. Да не e осъждан за умишлено престъпление от 

общ характер; 
5.Да не е лишен от правото да заема съответната 

длъжност;
6.Да не е обявен в несъстоятелност като едноличен 

търговец или неограничено отговорен съдружник в 
търговско дружество, обявено в несъстоятелност, ако 

са останали неудовлетворени кредитори;
 7. Да не е бил член на управителен или контролен 

орган на дружество, съответно кооперация, прекратени 
поради несъстоятелност през последните две години 
преди назначаването, ако са останали неудовлетворени 
кредитори;

 8. да не е съпруг/съпруга или лице във фактическо 
съжителство, роднина по права линия, по съребрена 
линия – до четвърта степен включително, и по сватов-
ство – до втора степен включително, на управител или 
член на колективен орган за управление и контрол на 
същото публично предприятие;

 9. да не заема висша публична длъжност по чл. 6, 
ал. 1, т. 1-т.35 и т.38 и 39 от Закона за противодействие 
на корупцията , да не е член на политически кабинет и 
секретар на община;

10.Да не извършва търговски сделки от свое или 
от чуждо име;

11. Да не е съдружник в събирателни, в командитни 
дружества и в дружества с ограничена отговорност;

12.Да не е управител или член на изпълнителен или 
контролен орган на друго публично предприятие; 

ІІ. Заявленията за участие в конкурса следва да са 
придружени със следните документи:

1. Диплом за завършено висше образование;
2. Медицинско удостоверение – за кандидатите, 

които за срок по-дълъг от 3 месеца са преустановили 
трудовата си дейност;

3. Европейски формат на автобиография / CV /;
4. Справка с вписани в хронологичен ред заеманите 

до момента длъжности;
5. Копие от трудова / служебна книжка;
6. Декларация по чл.20, ал.1 от Закона за публичните 

предприятия;
7. Копие от документ за самоличност;
9.Декларация за лични данни.

ІІІ. Конкурсът да се проведе на два етапа:
- Първи етап – допускане по документи;
- Втори етап – представяне и защита на бизнес-

програма.

ІV. Кметът на общината да обяви процедурата за 
провеждане на конкурс за избор на управител на об-
щинското търговско дружество „Айтос-Автотранспорт“ 
ЕООД гр.Айтос, която да се публикува в един регионален 
и един местен вестник, на интернет страницата на общи-
ната и да се оповести чрез общинското кабелно радио.

V. Срок и място за подаване на документите – 15-дневен 
срок от публикуване на обявата- до 16:00ч. на 24.02. 
2025г. в Център за административно обслужване.

VІ. Комисията ще извърши проверка по допустимостта 
на подадените документи на кандидатите, отговарящи на 
изискванията в тридневен срок до 27.02.2025г. 

VІІ. На 27.02.2025г. кандидатите ще бъдат писмено 
уведомени.

VІІІ. В 10 - дневен срок от уведомяването, допуснатите 
участници следва да представят в запечатан, непрозрачен 
плик своите бизнес-програми и предложения за реша-
ване проблемите на дружеството. Бизнес-програмите се 
представят в Център за административно обслужване. В 
същият срок ще им бъде предоставен проекто- договор 
за управление и да изразят становище по него. 

ІX.За датата на защита на представената програма и 
за провеждане на събеседването кандидатите ще бъдат 
допълнително уведомени писмено. 

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извършване 
на оценка на въздействието върху околната среда, се уведомяват всички 
заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

Жилищна Сграда в УПИ ІІ-426 в кв.27, гр. Каблешково, общ. Поморие.  
Възложител на проекта е:   Станка Сандева Петрова

ОБЯВА 

„ТАНЕРДЖИ“ ООД информира засегнатото население, че има инвести-
ционно намерение за „Изграждане на ветроенергиен парк за производство 
на електрическа енергия“ в землището на с. Терзийско, община Сунгурларе 
и подземен електропровод високо напрежение 110 kV, свързващ собствена 
подстанция с подстанция „Сунгурларе“.

Следете новините в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички смартустройства

Решението на Станев (вляво) да напусне дойде след загубата на „Нефтохимик“ с 0:3 от ЦСКА в 14-ия 
кръг на българското първенство. Кадеду поема клуба в труден момент  ФОТО: ВК „НЕФТОХИМИК 2010“

ПАНАЙОТ ГЕОРГИЕВ

Полузащитникът Георги 
Костадинов официално се 
завръща в ПФК „Левски“, обя-
виха от клуба. Той подписа 
договор до лятото на 2026 
година и ще изживее втори 
престой на „Герена“.

Костадинов за пръв път 
облече синята фланелка на 1 
юли 2015 година, като записа 

54 мача и отбеляза 8 гола. Сега 
той отново става част от 
„сините“ и ще допринесе за 
бъдещите успехи на отбора.

„Добре дошъл отново вкъ-
щи, Жоро! Много победи и 
щастливи мигове със синята 
фланелка!“, написаха от ПФК 
„Левски“.

От Община Царево изрази-
ха гордостта си от завръща-
нето на Костадинов в българ-
ския футбол.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Делото за градските 
стадиони на Поморие и 
Каблешково ще бъде вър-
нато на Окръжен съд Бур-
гас за разглеждане и реша-
ване на открито съдебно 
заседание. Това реши Апе-
лативният съд, обезсил-
вайки Решение 284 от 
12.11.2024 г., като е уваже-
на жалбата на Община 
Поморие и е взет под вни-
мание представеният от 
кмета Алексиев оздрави-
телен план.

„Уверявам всички мои 
съграждани и общински 
съветници, че ще продъл-
жа да отстоявам интере-
сите на общината и в 
частност на градските 
стадиони в Поморие и 
Каблешково. Желанието 
ми е една 17-годишна сага 
да бъде прекратена и тези 
терени да станат общин-
ски, за да може децата ни 

да продължат да спортуват 
там“, коментира кметът 
Иван Алексиев.

Преди 17 години двете 
спортни бази са апорти-
рани в дружеството „Спорт 
пропърти мениджмънт 
Поморие“ ЕООД (СПМ По-
морие), в което Общината 
и частен бизнесмен имат 
по 50%. При сключването 
на договора тогава Общи-
на Поморие предоставя 
стадионите на СПМ Помо-

рие с условие фирмата да 
ги възстанови, поддържа 
и осигури за обществени 
нужди. През декември 2024 
година излезе решение на 
Бургаския окръжен съд, с 
което дружеството СПМ 
Поморие, като собственик 
на съоръженията, бе обя-
вено в несъстоятелност 
поради сериозни задълже-
ния. Тогава бе назначен 
синдик, който да опише 
имуществото и да подгот-

ви документите за публич-
на продан.

„Фактът, че веднага 
обжалвахме решението и 
представихме оздравите-
лен план, мотивира Апела-
тивния съд да върне дело-
т о  з а  р а з г л е ж д а н е . 
Предстоят разговори със 
съдружника, а това ми 
дава надежда, че ще бъде 
постигнато разбирател-
ство и градски стадиони 
ще има“, каза още кметът.

Царевски футболист  
се завръща на „Герена“

Битката за стадионите на Поморие продължава

 Георги 
Костадинов 
игра за пръв 
път за „Лев-
ски“ през 
2015-а
ФОТО: ПФК 
„ЛЕВСКИ“

Сагата със стадиона в Поморие и този в Каблешково продължава 17 години      ФОТО: ОБЩИНА ПОМОРИЕ
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Пласидо Доминго-син идва 
в Бургас със зашеметяващо 
концертно шоу 
Национално турне. Пловдив, София, Велико Търново, 
Габрово, Бургас, Варна, Русе са градовете

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Световноизвестният 
певец, композитор и про-
дуцент Пласидо Доминго-
младши, син на прочутия 
испански тенор, пристига 
за първи път в България, 
за да представи своето 
впечатляващо концертно 
шоу Volver – Anima Tango. 
Този зрелищен спектакъл 
ще потопи зрителите из-
цяло в атмосферата на 
аржентинското танго и 
традиции, сред експлозия 
от музика, театър и танц. 
Чрез гласа и невероятното 
си вокално майсторство, 
звездният оперен певец 
прави вдъхновяваща интер-
претация на преживявани-
ята от досега си с аржен-
тинската музика, като 
израз на сцената. Елегант-

ната италианска певица и 
актриса Анализа Бианко-
фиоре е негов достоен 
партньор на сцената. Тя е 
финалист на наградата 
Opera Imaie за 2007 г. със 
спектакъла Le train de Youkali. 
Със своето изящество и 
страст Анализа придава 
нови емоционално насите-
ни нюанси и чувствителност 
на сцената. Заедно със 
Силвия Бергамини са режи-
сьори на спектакъла. 

Музиката на музикалния 
спектакъл ще изпълняват 
Buenos Aires Cafe Sextet в 
състав: Кристиано Луи – 
акордеон и бандонеон; Оскар 
ди Раимо – цигулка; Стефа-
но Чиотола – китари; Ре-
миджио Коко – пиано; Пиеро 
Ранучи – контрабас; Андже-
ло Терела – барабани. Наче-
ло на състава е виртуоз-
ният Кристиано Луи, 

майстор на бандонеона, 
той ще създаде автентич-
ното звучене на тангото 
и неговия аранжимент на 
сцената. 

Очарователната магия 
на тази музика е претворе-
на в танца на изключител-
ните аржентински артисти 
Едуардо Мояно и Федерика 
Гумина. Те са професионал-
ни танго танцьори, а сти-
лът им с отличава с изра-

зителност и голяма доза 
елегантност на сцената. 
Техният ярък талант им 
отрежда място сред най-
престижните европейски 
театри и фестивали и им 
носи международна слава. 
Заедно със своите ученици 
от Escuela Tango al Piso те 
правят блестяща хорео-
графия и танц, напълно в 
духа на класическото ар-
жентинско танго.

ДОНА МИТЕВА

Лазар Налбантов e 
познат като народен 
певец и директор на ОУ 
„Найден Геров“, но мал-
цина са тези от 
кръга на най-близ-
ките му близки 
и  п р и я т е л и , 
които знаят, 
че той е неве-
роятен пъте-
шественик. 

В началото 
на годината 
т а з и  м у  
страст бе 
увенчана със 
златна знач-
ка от Българ-
ския туристи-
ч е с к и  с ъ ю з . 
Причината да 
я получи е, че 
вече е посетил 
Стоте национал-
ни обекта и е получил 
заверка от всеки един 
от тях. 

За постижението 
си се похвали самият 
Налбантов, публикувайки 
в социалната мрежа самия 
документ за получаване 
на златната значка. След 
което много негови фе-
нове го поздравиха и му 
пожелаха да посети та-
кива сто обекта и по 
света.

Народният изпълнител 
се „закани“, че най-малко 
ще обиколи още веднъж 
българските национални 
забележителности.

Семейната среда е 
оказала сериозно влияние 
върху Лазар Налбантов 
да тръгне по пътя на 
фолклора. Баба му Елка, 
по майчина линия, е била 
певица, която обаче не е 
имала шанса да стигне до 
голямата сцена. След 
години тя започва да учи 
внука си на странджански 
народни песни, записва го 
в детска фолклорна фор-
мация „Тракийче“ в Бургас. 
Така тръгва кариерата 
му на народен певец.

Със сигурност отново 

семейството е причина 
той да обича да пътува и 
проявява любопитство 
към забележителности-
те на страната ни.

Освен че е обичан наро-
ден изпълнител, Лазар 
Налбантов е и директор 
на ОУ „Найден Геров“ от 
няколко години, което 
под негово ръководство 
се развива динамично.

Лазар Налбантов получи 
златна значка не за 
песен, а за туризъм

Спектакълът Volver – Anima Tango ще се проведе в 7 български 
града от 26 март до 1 април. 
• 26.03.2025 г. – Пловдив, Комплекс С.И.Л.А.
• 27.03.2025 г. – София, Национален дворец на културата
• 28.03.2025 г. – Велико Търново, Дворец на културата и 
спорта „Васил Левски”
• 29.03.2025 г. – Габрово, Спортна зала „Орловец”
• 30.03.2025 г. – Бургас, Държавна опера
• 31.03.2025 г. – Варна, Дворец на културата и спорта
• 01.04.2025 г. – Русе, Зала „Арена”

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Школа по танци отвори врати 
в Бургас. Собственичката Верони-
ка Братанова сбъдва мечтата си 
13 години след като това се случва 
в София, да има такава и в любимия 
Бургас, където любовта я отвежда.

Новото пространство в морския 
град предлага групови и индивиду-
ални занимания за всички възрасти. 
Основният акцент е върху класи-
ческия и модерен балет за деца на 
възраст от 4 до 13 години. Освен 
това VeroniQue ще предлага обуче-
ние по съвременен танц, стречинг, 
салса, бачата, първи сватбен танц, 
както и спортни активности като 
табата, мобилност, зумба и кръ-
гови тренировки.

„Цялостната ни идея е веднъж 
месечно, а се надявам и по-често, 
да провеждаме тренировки и уроци, 
приходите от които да бъдат 
дарявани за различни каузи“, каза 
Вероника Братанова, собственик 
на школата. 

Тя призова жителите на Бургас 
и региона да предлагат идеи за 
каузи, към които да бъде насочена 
помощта. 

„Искаме да дадем пример на де-
цата, да участват и те, и да въз-
питаме у тях желанието да пома-
гат“, допълни тя.

На официалното откриване 
присъстваха заместник-кметът 
Манол Тодоров, общински съвет-
ници, граждани и малки балерини, 
които впечатлиха гостите с уме-
нията си. На официалното откриване присъстваха заместник-кметът 

Манол Тодоров, общински съветници и граждани    ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Вероника Братанова обясни, че идеята е да 
се даде добър пример на децата

Малцина знаят за страст-
та на Лазар Налбантов да 
посещава забележително-
стите на страната

ФОТО: ФБ

Лазар Налбантов
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Танцова школа ще събира средства за благотворителни каузи
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